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u OVOM BROJ
KANDIDATI ZA NOVO OPĆINSKO RUKOVOD

STVO SSRN
NOVI TURISTIČKI KAPACITETI 
MUŠKARCI — KUCNE POMOĆNICE 
ZAŠTO JE DOMAĆI TURIZAM NA DRUGOM 

KOLOSIJEKU '
AKCIJA »SVI ZA SVE« NA ŠIBENSKOM PO

DRUČJU
PODUZEĆE »STAN« U PRVOJ GODINI POSLO

VANJA
ZVONKO TEDLING: »MARIBOR« JE NEDO

STIŽAN!

e
O R G A N  S O C I J A L I S T I Č K O G  SAVEZA RADNOG NARODA OPĆINE ŠIBENIK

GOD. XVI — BROJ 753 — CIJENA 40 DINARA (0,40) LIST IZLAZI SRIJEDOM ŠIBENIK, 22. VELJAČE 1967.

STA O INTEGRACIJI TRGOVINSKIH PODUZEĆA NA NAŠOJ KOMUNI KAŽU 
TRGOVINSKI RADNICI?

Rješenja u snopu krilike
Da je proces objedinjavanja trgovine na našem području pitanje jednog dužeg 

procesa, mogli smo nazrijeti i na nekidašnjem Skupu predstavnika organizacija robnog 
prometa.

Izgledalo je da će potreba raspravljanja u ogledalo jedne široke perspektive su
vremenije trgovine, nakon ukidanja Čitavog »paketa« prevaziđenih propisa, ustupiti mje
sto diskusijama i izjašnjavanjima ne baš dalekog praktičnog dometa.

Mada je u suštini bila rezultat analize unutar pojedinog kolektiva, diskusija nije 
mogla odmah dati jedan opći kontinuirani smjer u traženju puteva ka integraciji.

* Jednodušnost s tom integracijom postojala je, istina, u principu, ali do sada još
nije pokazala svoje konkretno značenje.

Predloženi materijal, u kojima je posebna stručna komisija »nudila« neka rješenja, na
šli su se ponovo u snopu kritike i u položaju da im se izriče »prolazna« ili kakva druga ocje
na. Pri tome nije bilo toliko težište na PROBLEMIMA koji su u njima pokrenuti. Vjerojatno 
u tim materijalima ima uočljivih propusta i nedorečenosti. Oni su čak evidentni i njihovim 
autorima, jer jedan takav elaborat nije ni mogao odgovoriti na sva pitanja, a posebno na ona 
koja će se tek javiti.

Istaknuto je mnogo toga što 
U elaboratu NE VALJA u odnp- 
su na predložene varijante inte
gracije i formiranja sp>ecijalizi- 
ranih poduzeća. Međutim, nije 
kategorički izneseno ono što bi 
kao dobro, kao neophodno, tre
balo usvojiti u radnim kolekti
vima organizacija robnog pro
meta ikada se misli o integraciji.

Ilustracije radi, navest ćemo 
suštinu diskusija i stavova pred
stavnika nekih trgovinskih or
ganizacija.

»ISHRANA«; Razmatrali smo

predložene materijale i na to 
utrošili dosta vremena, jer smo 
željeli da zauzmemo stav i ov
dje ga iznesemo. On se sa.stoji 
u ovome: p>održat ćemo svaku 
integraciju koja ide ka formira
nju jednoga jedinstvenog podu
zeća. Mislimo da je to u skla
du i sa duhom i s praktičnim 
posljedicama nakon stupanja 
na snagu novog Zakona o rob
nom prometu.

»KORNAT«: Proučavali smo

materijale. Slažemo se u pogle
du. integracije, ali bismo želje
li da se momentano zadržii sa
dašnja samostalnost naših or
ganizacija kao nekakvih pogona, 
prvenstveno radi raznovrsnosti 
poslovanja dosadašnjih poduze
ća. To bi trebEilo da traje dotle 
dok se u centralnom poduzeću 
ne organizira sistem raspodjele 
i drugih služba. Mi predlažemo 
da se formira JEDNO poduze- 
će.To je jedini pravilan put. Mo
že se, eventualno, govoriti o još 
jednom poduzeću za promet re
promaterijalom, ali to treba 
rješavati sa'industrijskim orga
nizacijama ovog bazena.

»TKANINA«: Smatramo da bi

smo više izgubili koncentraci
jom sredstava u novom podu
zeću nego što bismo time dobi
li. Naše poduzeće je specifič
no. Prelijevanjem sredstava do
šli bismo u nemoguću situaci
ju u pogledu likvidnosti plaća
nja. Novo poduzeće koje bi se 
formiralo ne bi imalo proizvoda 
koje mi nudimo. Prema tome, 
naše poduzeće bi organizaciono 
ostalo isto. Mislimo da bi bilo 
od interesa i za nas i za potro
šače kad bi se naše poduzeće 
integriralo se istorodnim podu
zećem u komuni ili izvan nje.

»MESOPROMET«; Nemamo 

potrebe da se bUo s kim inte-

Pripadnici JNA

griramo u Šibeniku, radi naše 
specifične djelatnosti. Možemo 
ići samo ka integraciji s onim 
poduzećem koje ima iste bran
še. Sadašnjom integracijom ne 
bismo ništa više dobili od ona- 
ga što sada imamo.

INDUSTRIJA »KRKA«: Želi

mo riješiti ovo pitanje, jer ova
ko, k ^ o  je sada, ne može dalje 
ostati. Mi se moramo integrira
ti. To mogu učiniti i specijali
zirana p<xiuzeća i>oput »Meso- 
prometa«. Ima primjera inte
gracije žitarskUi poduzeća s po
duzećima za promet mesom i 
stokom. Mi smo spremni da se 
integriramo sa istorodnim po
duzećem, ali i u jedno jedinst

veno veliko poduzeće.

»SIBENKA«: Trebali bismo

se integrirati s »'Viinarijom«.
Htjeli bismo da budemo sa

mostalna jedinica u integrira
nom poduzeću »Vinarija« - »Ma
rijan Badel«.

»PLAVINA«; Mi smo zauzeli

stav još od početka ovih disku
sija. Predlažemo da se formira
ju dva specijalizirana poduze
ća ili jedno jedinstveno. Misli
mo da je danas, s obzirom na 
novu situaciju, stanje takvo da 
hi ipak bolje došlo jedno jedin
stveno poduzeće. Bilo bi to i e- 
konomski više opravdano.

(Nastavak na 2. strani)

USUSRET IZBORIMA ZA OPĆINSKE ODBORNIKE

Proizvodnja i usluge; 
70,7 milijardi dinara

Šta je od prošlih izbora do danas postignuto na planu in
tenziviranja privrede šibenskog područja?

Treba odmah spomenuti da su 
intencije privredne i društvene 
reforme djelovale i na našem po
dručju u preorijentaciji na in
tenzivno privređivanje, na podi
zanje produktivnosti rada i na 
intenzivnije poslovanje. Ali, u to
me su još prisutni izvjesni pro
blemi koje novi uvjeti privređi
vanja nameću.

Od 1963. godine do danas u- 
kupna vrijednost proizvodnje i 
usluga porasla je od 48,2 milijar
de na 70,7 milijardi starih dina
ra, a narodni dohodak od 16,9 
milijardi na 25,8 milijardi starih 
dinara. Iz toga proizlazi da je 
prosječna godišnja realna stopa 
rasta narodnog dohotka iznosila 
nešto više od 6 posto.

Analogno takvom privrednom 
kretanju došlo je do izražaja i 
veće angažiranje radnih kolekti
va za bolje korištenje instalira
nih kapaciteta, za veću produk
tivnost i ekonomičnije poslova
nje. S tim u vezi, brzo su rasli i 
osobni dohoci. Oni su 1963. godi
ne u prosjeku iznosili 25.500 di‘ 
nara mjesečno, da bi u prošloj 
godini porasli na više od 66.000

U Vrpolju
Jedinica majora Albina Zupa- 

nića boravila je ovih dana u Vr
polju, gdje su pripadnici JNA 
uspostavili dobar kontakt s 
mještanima i omladinom.

Poručnik Braiiislav Janković 
održao je predavanje o među
narodnom radničkom pokretu, 
s posebnim osvrtom na sadaš
nje stanje u Kini. Poslije pre
davanja, koje je bilo dobro po
sjećeno, organiziran je ples, na 
kojem su se omladinci i pripad
nici JNA zabavljali do kasnih 
večernjih sati.

starih dinara, što predstavlja po
rast za 1,3 puta. Ako isključimo 
povećanje cijena troškova živo
ta, koje nas je u tom razdoblju 
ratilo, onda proizlazi da su real
ni osobni dohoci porasli za više 
od 36 posto.

Među značajnijim zadacima e- 
konomske politike u proteklom 
razdoblju bila je borba za podi
zanje produktivnosti rada, koja 
je u društvenom sektoru porasla 
za 34 posto. To je postignuto za
hvaljujući naporima radnih ko
lektiva i njihovim organima u- 
pravljanja. Razumljivo je da je 
to dovelo do zaoštravanja pro
blema u zapošljavanju — kao 
nužne pojave u novim uvjetima 
privređivanja.

Investiciona ulaganja svedena 
su u realne okvire, pa su raspo
loživa sredstva bila utrošena na 
rekonstrukciju i modernizaciju 
kapaciteta. U svim tim kretanji
ma javili su se i zaoštreni pro
blemi u financiranj.u dmštvenih 
službi, s obzirom da su rashodi 
u svim djelatnostima bili veći od 
postojeće materijalne baze. (j)

S podjele odlikovanja u Gradskoj vijećnici

O d i  i k o  ve in l
u subotu je u Gradskoj vijećnici predsjednik Skupštine 

općine Šibenik Jakov Grubišić predao trideset i tri odliko
vanja zaslužnim građanima —  koje je Predsjednik Republike 
odlikovao povodom 25-godišnjice ustanka za naročite zasluge 
postignute u društvenom razvitku.

Odlikovanje su primili:
Mila Karađole-Juras, Orden Republike sa srebrnim vijen

cem, Josip Ninić, Orden Republike sa brončanim vijencem, dr 
Krešimir Trlaja, Orden rada sa crvenom zastavom, Mate Lo- 
kas i dr Oskar Lučev, Orden bratstva i jedinstva sa srebrnim 
vijencem.

Ordenom rada sa zlatnim vijence??! odlikovani su: inž. 
Milan Lalić, prof. Frane Dujmović, Luka Juras, dr Ivo Marija
ni, dr Emil Ofner, Krsto Vrcić i Ida Marinković-Meštrović.

Ordenom zasluga za narod sa srebrnom zvijezdom odli
kovana je Bjanka Merlak.

Orden rada sa srebnim vijence??! dobili su: Ante Baljkas, 
Kreše Baljkas, Ivan Beg, Stipe Bralić, Paško Bumber, Zvo- 
ni?nir Cukrov, Tomislav Krnić, Drago Putniković, Fra?!e Sla- 
dić, Dmitar Škrobonja, A?ite Štrkalj, Davor Tešija, Stoja?! 
Vučković, Marko tivkovič i Dane žonja.

Medaljo??! rada odlikovani su: Iva?! Bračić, A?!te Bumbak, 
Mile Kokić, Jerko Radovčić i Mila?! Trenovski.

Nako?? svečane podjele odlikovanja, predsjednik Jakov 
Grubišić zadržao se sa zaslužni??! građa?n??ia u diiže?n srdač
no??! razgovoru. J. Č.

ZAJEDNIČKI PLENUM OPĆINSKOG ODBORA SSRN I OPĆIN
SKOG SINDIKALNOG VIJEĆA

Rgsproiiliano o 
ResHtivnosti odbornika

Na zajedničkoj sjednici Općinskog odbora SSRN i Općin
skog sindikalnog vijeća raspravljano je o radu Skupštine općine 
Šibenik u razdoblju od prošlih izbora do danas.

đi^Ltjmk^a

N e z a i n t e r e s i r a n o s t
Kvalifikaciona struktura zaposlenih u šibenski??? privred

nim organizacija?na ?!ije zadovoljavajuća. To ?uje ?iepoznata 
stva?'. Ali, poz?iato je i to da za radttini stroje??? privređuju 
{kako, ?ia koji nači?i i koliko?) čak i polupis??!e?ie i nepis???e?!c 

■ osobe. Stoga se s pravotn očekivalo da će šibenska poduzeća 
objeručke prihvatiti i?!cijativu koja je došla od Rad??ičkog 
sveučilišta u Sibetnku: pružit čemo priliku svim osoba???u 
u rad??ot?i odnosu da stekttu ostiovno obrazovanje.

Međuti???, poziv Radttičkog sveučtliSta ostao je »glas 
vapijućeg u pustinji«. Istina — ne sasvitn, jer su radne orga
nizacije obavijestile da je 35 osoba s nepotpuni??? obrazova- 
njetn spremno da se doškoluje. Stigla je takva obavijest, ali 
je broj prijavljenih bio stniješno malen, tako da se ??išta tiije 
tnoglo početi, te je tako dobrodošla inicijativa Radničkog 
sveučilišta — propala.

Osim na izvjesne manjkavosti 
u izvještaju, dat je kritički osvrt 
na rad odbornika u proteklom 
mandatnom periodu. Pri tom je 
istaknuto da osobito ne zadovo
ljava odnos odbornika prema 
Skupštini općine i biračima, kao 
i na relaciji birač-Skupština op
ćine.

Iznoseći da položaj gradanina- 
-birača nije najbolji, članovi, ple
numa su istakli niz različitih 
problema koji se javljaju u ko
muni. Na udaru kritike našli su 
se zborovi birača koji se redov
no dva puta godišnje nisu sazi
vali da bi odbornici polagali ra
čun o svome radu, a što je preci
zirano Statutom Skupštine opći
ne Šibenik. S tim u vezi dobar 
dio krivice o neaktivnosti odbor
nika leži na Skupštini općine i

organizacijama SSRN.
Među zaključke ovog skupa u- 

šlo je i to da se dade nadopuna 
izvještaja o radu Skupštine op
čine, uključivši i neaktivnost od
bornika, te da se formira poseb
na grupa drušiveno-političkih 
radnika koja će raditi na izuča
vanju Skupštine općine i reorga
nizaciji organa uprave.

Na sjednici je bilo riječi i o 
pripremama za izbor polovice 
odborničkih mjesta, s tim da se 
izvrši evidentiranje kandidata. 
Na kraju je dala informacija o 
inicijativi šibenske podružnice 
Povijesnog društva Hrvatske o 
podizanju spomenika Petru Kre
šimiru IV, čime bi se obilježio 
završetak proslave 900 — godiš
njice prvog spomena Šibenika.

(j)

OPĆINSKA KONFERENCIJA 
SSRN U OŽUJKU

Kandidati za
novo
rukovodstvo

Konferencija Socijalističkog 
saveza šibenske općine održat 
će se u prvoj polovici ožujka 
ove godine, zaključeno je na 
posljednjoj sjednici Općinskog 
odbora SSRN. Osim izvještaja o 
radu, zatim referata o narednim 
zadacima i nacrta Pravila op
ćinske organizacije SSRN, na 
godišnjoj konferenciji će se raz
motriti i prijedlozi Izvršnog od
bora Općinskog odbora SSRN o 
izboru članova novog rukovod
stva 1 predsjedništva Konferen
cije za društvenu aktivnost že
na.

Kao mogući kandidati, predlo
ženi su slijedeći drugovi: Ante 
Milošević za predsjednika Op
ćinske konferencije SSRN, za 
potpredsjednike Ivan Mišura i 
Jere Ninić, a za tajnika UroS 
Korlat i Mirko ^adak. Za Re
publičku konfereileiju SSRN 
među predloženim' kandidatima 
nalaze se Božo Radić, Ante Mi
lošević, inž. Ante Petrin, Zora 
Obratov, Berislav Antunac 1 Ži- 
vojin Dragović, a za Saveznu 
konferenciju SSRN predložen je 
Tomislav Krunlć. Za Republičku 
konferenciju bira se četiri čla
na, a za Saveznu konferenciju 
jedan član.

O svim predloženim kandida
tima, kho 1 o kandidatima za 
novog predsjednika' Skupštine 
općine Šibenik, vodit će se dis
kusije na skupovima osnovnih 
organizacija Socijalističkog sa
veza. (j)

Britanski generalni 
konzul u Šibeniku

U pratnji britanskog konzula u 
Splitu g. Donalda Pollarda u Ši
benik je u srijedu 15. o.m. dopu
tovao iDritanski generalni konzul 
u Zagrebu g. Archibald Macken- 
zie, koji je tom prilikom posje
tio predsjednika Skupštine opći
ne Šibenik. Jakova Grubišića. Za 
vrijeme prijema u Skupštini op
ćine vođeni su razgovori od obo
stranog interesa. Istog dana u- 
gledni gosti su otputovali u Za
dar. (j)

15 tisuća  z a  
nezapo slene

Na redovnoj sjednici Skupšti
ne zajednice za poslove zapošlja
vanja, koja je održana 14. o.m, 
raspravljalo se o radu ove insti
tucije u protekloj godini. Živa di
skusija vodila se o izvjesnim ne
pravilnostima koje su se javljale 
na planu zapošljavanja u nekim 
radnim organizacijama.

Skupštinari su također infor
mirani o broju radnika koji su 
posredstvom Zavoda za zapošlja
vanje upućeni na rad u inozem
stvo.

Na sjednici je usvojeno nekoli
ko važnih odluka iz oblasti zapo
šljavanja, među kojima i odluka 
o minimalnom iznosu novčane 
naknade za vrijeme privremene 
nezanoslenosti. (j )

„Izgradnja" gradi
Najobimniji posao , je onaj 

u Primoštenu, na gradnji hotela 
»Adrialic« — sa 330 ležajeva. 
Vrijednost građevinskih radova 
iznosi milijardu starih dinara. 
Hotel će biti dovršen 1. svibnja.

Uporedo s tim, »Izgradnja« 
podiže i stambeni objekt na 
Križu sa 88 stanova, a vrijed
nost radova iznosi oko 640 mili
juna starih dinara. U Težačkoj 
ulici poduzeće gradi stambeno- 
poslovni objekt vrijedan 120 
milijuna starih dinara, a kod 
bivše zgrade .Matačić šest stano
va i poslovne prostorija u vri
jednosti od 110 milijuna starih 
dinara. (B)
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Inlerprctaiori zabavnih melodija prije početka priredbe »Svi za sve«

ODAZIV KAO 
NIGDJE DREGDJE

O.MLADINCI SU REKLI

Do nom se pribavi bor neko lopto
.NE MOŽEMO SVE UČINITI SAMI, NA AMATERSKOJ OSNOVI. TREBA POMOĆI I OVOM NA
ŠEM »SITNOM SPORTU«, DA VIŠE NE IGRAMO NA TRATINAMA I LIVADAMA

Podizanje fizičke kulture na selu iz godine u godinu postaje sve aktuelniji problem, jer se 
osjeća sve ozbiijnija potreba za jednim jačim sportsko-rekreativnim angažiranjem seoske omla
dine, kod koje se, a naročito kod onih koji ne pokazuje nikakve aktivnosti, mogu registrirati 
obiici deformiteta, slabljenja tjelesne konstitucije, pa i stanovite predispozicije za neka obo
ljenja, što, u sklopu drugih činilaca, može uroditi i psihičkim i estetskim posljedicama u svako
dnevnom životu mladih.

Treba priznali da je u posljed
nje vrijeme kod seoske omladine 
u našoj komuni razbijena barije
ra nepovjerenja i učmalosti i da 
smo danas na putu da razvijemo 
jedan .široki i zaista ma.sovni si
stem sportskih aktivnosti na se
lu, putem različitih »sezonskih« 
regionalnih takmičenja i grup
nih aktivnosti za mušku i žensku 
omladinu, u čemti će se ići i da
lje.

Međutim, teškoća još uvijek i- 
ma i one su dobrim dijelom ma

terijalne i organizacione naravi. 
Da je to tako, vidjelo se prije ne
koliko dana — kada je bio saz
van sastanak predsjednika orga
nizacije Saveza omladine, na ko
jem su pretresana neka praktič
na pitanja oko oživljavanja 
sportskih djelatnosti na selu.

Prisutni su bili veoma zainte
resirani za svaki daljnji rad ko
ji bi značio kvalitetno poboljša
nje u tom pravcu. Oni su se slo
žili da prošire dosadašnji sistem 
grupa i' takmičenja u nogometu.

ZABILJEŽILI SMO ZA VAS

Muškarci '■ kućne
pomocmce

Već punih sedam mjeseci traje humana »Arenina« akcija »S\’i za sve«, čiji je cilj da se prikupe nov
čana sredstva za izgradnju bolnice za liječenje distrofije mišića. Akcija napreduje veoma dobro uz ve
liki odaziv građana i radnih organizacija u Jugoslaviji. Moderna bolnica podići će se u Fojnici ’i u njoj 
će se liječiti velik broj djece oboljele od opake i teške'bolesti, od koje danas u našoj zemlji boluje oko 
2.000 djece.

Do sada je u Fond za gradnju nove bolnice, putem akcije »Svi za sve«, sakupljeno više od 90 miliju
na starih dinara.

Nakon niza pojedinačnih akci
ja, prošlog tjedna je i Šibenik u 
cjelini pokazao koliki je njegov 
interes da pomogne oboljeloj 
djeci. U našem gradu je od 16. 
do 19. veljače održano više pri
redaba, kojima je prisustvovao 
velik broj građana, omladine i 
školske djece.

Nela Repec

popodne, i u velikoj dvorani Do
ma JNA.

Miso Kovač je izveo melodije 
sa svoje četiri gramofonske plo
če, s kojima je inače postao vrlo 
popularan u cijeloj zemlji, i to; 
»Ja odlazim«, »Vrijeme plaka
nja«, »Kad je umro pjesnik« i 
druge. Kompozicija »Vrijeme 
plakanja« već se više tjedana na
lazi na drugom mjestu rang-Iiste 
najpopularnijih pjesama u Jugo
slaviji, te postoje svi uvjeti da 
postane Mišina »zlatna ploča«.

Ljubo Lučev je pjevao prvona- 
građenu melodiju s' festivala 
Sanremo — »Ne misli na mene«. 
(Claudio Villa, I. Zanicehi), te 
Sinatrinu kompoziciju »Stranci 
u noći« i romanse »Ciganska 
noć« i »Podmoskovske večeri«.

Nela Repec otpjevala je Kabi- 
Ijeve »Patkove«, Lentićevu »Pu
stu noć« i njen raniji najveći us
pjeh »Plavi nocturno« od Marija 
Nardellija.

Ladislav Fidri, trubač-solista u 
velikom plesnom orkestru Mi- 
Ijenka Prohaske, prvi put se 
predstavio šibenskoj publici sa 
svoje dvije balade na timbi i jed
nom kompozicijom posvećenoj 
Luisu Amstrongu. I ovoga puta 
on je pokazao da spada u »prve 
trube« Jugoslavije.

ti, pod vodstvom Josipa Vikari- 
ja, u korist akcije »Svi za sve« 
tri predstave, od kojih dvije iz
van Šibenika, dok će građani, te 
radne i druge organizacije svoje 
priloge dostaviti na žiro-račun 
Fonda — pojedinačno.

Prema podacima Komunalnog zavoda za socijalno osigu
ranje u Šibeniku, na području naše komune bilo je prošle go
dine zaposleno i 14 muškaraca koji su evidentirani — kao kućne 
pomoćnice. Ženskih kućnih pomoćnica bilo je nešto više od 130.

Međutim, godinu dana prije, prema istom izvoru, svoj 
svakidašnji kruh zarađivalo je na području šibenske komune čak 
20 muškaraca-kućnih pomoćnica!

Nadalje, prošle je godine na području n£iše komune bilo 
fi nosača, 22 osobe su zarađivale kruh kao kolporteri, a radilo 
je i 6 advokata. Komunalnom zavodu za socijalno osiguranje bio 
je u 1966. godini prijavljen i jedan umjetnik (?)

Zabllježit ćemo također da je prošle godine na području 
šibenske komune bilo evidentirana 228 privatnika, dok su zanat
lije bile najbrojnije - naredalo ih se 264. Kad pmo već na zanat
lijama, spomenut ćemo da ih je godinu dana prije bilo 206. Na 
kraju. Komunalnom zavodu za socijalno osiguranje bila su pri
javljena i 3 svećenika. (B)

Osnovali su i takmičarski odbor, 
a organizirat čc i seminare za 
nogometne suce i uspostaviti si
stem delegata prilikom odigra
vanja pojedinih utakmica. Uvest 
će i posebne iskaznice za sve 
takmičare u toj grani. Posebno 
su se založili za podizanje disci
pline i sportske odgovornosti u 
okviru svojih takmičenja.

Pošli su i dalje od toga, te su 
svesrdno podržali prijedloge da 
se- u sistemu takmičenja (na 
principu turnira) uklope još dvi
je sportske discipline; atletika i 
odbojka, tj. one koje zahtijevaju 
najmanje materijalnih izdataka.

U novom dijelu nogometnog 
takmičenja, koje počinje 12. o- 
žujka, formirat će se i dvije lige; 
»sjeverna« i »zapadna«, koje će 
obuhvatiti odgovarajuća mjesta.

No, vidjelo se da postoje i 
brojne zapreke koje seoska o- 
mladina nije u stanju da sama 
riješi. Na primjer, ni jedno naše 
mjesto nema pogodnog sport
skog igrališta, a rekviziti i opre
ma više su nego oskudni. (Jedan 
diskutant; »Istina, u našem selu 
nema mnogo omladinaca, ali bi
smo se takmičili u nogometu a- 
ko nam se pribavi kakva lopta!«)

Da se riješe neke osnovne ma
terijalne teškoće za napredak fi
zičke kulture na selu, založit će 
se i Općinski komitet Saveza o- 
mladine, zajedno sa SOFK-om 
naše općine.

U tom smislu, rečeno je, dob
ro će doći svačija pomoć. A o- 
mladina će dati svoj dio i ono 
što se od nje očekuje.

J.Č.

PROBLEMI PREVOZA RADNIKA

Sistem putničkih iinija
Po svemu se čini da prevoz radnika ulazi u novu fazu svoje aktuelnosti i zaoštrenosti. 
Najnovije dileme nastaju iz osnovnog problema: kako uskladiti ekonomske interese podu

zeća ’i prevoznika i u isto vrijeme na zadovoljavajući način osigurati efikasni prevoz radnika,, 
sa čitavog područja, do radnih organizacija koje nemaju usklađen sistem smjena i radnog vre-

Ljubo Lučev

Tekst i snimci; Josip Ćelar

Elektrifikacija Vrpolja

Ophodom šibenske glazbe kroz 
grad, nogometnom utakmicom 
»Šibenik« — »Olimpija« i večer
njom predstavom »San ljetne no
ći«, u četvrtak su u Šibeniku po
čele četverodnevne priredbe, čiji 
su se izvođači dobrovoljno od
rekli svojih honorara u interesu 
velike smotre solidarnosti.

Slijedećeg dana održana je po
sebna kino-predstava, s koje je 
čitav utržak bio namijenjen ak
ciji »Svi za sve«.

Naši poznati interpretatori za
bavnih melodija nastupili su u 
subotu dva puta; u hotelu »Kr
ka«, gdje je održano drugarsko

U nedjelju je održan drugi 
ovogodišnji masovni sastan^ 
Socijalističkog saveza u Vrpo- 
Iju, na kojem je raspravljano 
o jednom od najvažnijih pita 
nja za mjesto, o elektrifikaciji 
sela.

Nosioci ugovora za elektrifi
kaciju obavezali su se na dalj
nji doprinos od 40, odnosno 60 
tisuća starih d’inara. Ovaj će 
doprinos ugovoračd podmiriti 
do srpnja ove godine. Kada se 
podmire ugovorene obaveze, u- 
kupni doprinos po jednom ugo- 
voraču iznosit će 100 tisuća za 
mjestane iz Donjeg i 120 tisuća 
za mještane iz Gornjeg sela.

Kad je prevoz radnika bio po
vjeren »Aulotransportu« Šibenik, 
nastali su problemi naplaćivanja, 
tačnih polazaka iz grada i obrat
no, te prava na vožnju određenih 
lica, itd. Radnici su počeli da se 
besplatno prevoze i redovnim li
nijama, što je stvaralo velike te
škoće.

Sređivanjem odnosa u privred
nim organizacijama, dio troško
va za prevoz prenesen je i na 
radnike, zbog čega je, kažu u »A- 
utotransportu«, dolazilo do mno
gih otkazivanja pretplatnik kara
ta, tako da je sada na nekim 
pravcima ostalo svega 10 — 15 
radnika koji te karte koriste. A- 
li, i dalje se prevozi daleko veći 
broj radnika, navodno besplatno 
koristeći se na različite načine, 
zbog čega dolazi do međusobnih 
maltretiranja i obračunavanja.

Nakon privredne reforme ugo
vori između poduzeća i prevozni
ka su se mijenjali, tako da je u- 
vedeno i plaćanje penala zbog 
zakašnjavanja. Takve komerci
jalne kazne povećane su na teret 
prevoznika, osobito u slučajevi
ma kada radnik nije na vrijeme 
odvezen do svog mjesta, jer mu 
se tada priznaje kao da je radio 
u produženom vremenu. Poduze
ća to naplaćuju i »refundiraju«- 
od ATP Šibenik.

jeme odvezu kući. Tada dolazi 
do gužve i neželjenih posljedica. 
Zbog toga, a i zbog drugih nedo
stataka, smatraju-u istom podu
zeću, taj sistem je postao neodr
živ i zastario, te »Autotransport« 
želi da konačno pređe na sistem 
putničkih linija — na najvažni
jim pravcima. U tu svrhu bila je 
izvršena i jedna analiza od stra
ne svih poduzeća, te prevoznika 
i Skupštine općine Šibenik, ali o- 
na nije dala konkretne rezultate.

Uspostavilo se da frekvencija 
radnika i putnika na pojedinim 
linijama ne odgovara »Auto- 
transportu« pri sadašnjem siste
mu radnog vremena i smjena. 
To je otežano i prelaskom na 
skraćeno radno vrijeme, koje je 
neusklađeno u TLM »Boris Kid- 
rič«, »Luci« i TEF-u. Posebno bi
bilo teško organizirati linije iz 
nekih pravaca zbog dovoza rad
nika druge smjene. (JC)

Integracija u trgovini
(Nastavak sa 1. strane)

Samo, kažu u »Autotranspor- 
tu«, mi za takva zakašnjenja če
sto i ni.smo krivi. Ima radnika 
koji namjerno neće da se na vri-

»TEHNOMATERIJAL«; Naš 
stav je ovaj; formirati dva po
duzeća. Prvo poduzeće za pro
met industrijskom robom i dru
go poduzeće za promet prehram
benim artiklima. Usljed speci
fičnosti našeg terena, ne dolazi 
u obzir više specijaliziranih po
duzeća. Što se tiče prometa re
promaterijalom, njega bi moglo 
obavljati poduzeće za promet 
industrijskom robom.

To su otprilike neki stavovi. 
Iznijeli smo ih opširnije da se 
vidi jedan pravac u sadašnjim 
raspoloženjima radnih kolekti
va. Istina, ti su stavovi nešto 
evoluirali, što je na kraju došlo

D rn iš  u n e k o lik o  r e d a k a
Ladislav Fidri

.Na obje priredbe soliste je 
pratio veliki orkestar garnizona 
JNA Šibenik, pod ravnanjem ka
petana I klase Miloša Tasovca. 
Čitav repertoar orkestar je uvje
žbao za samo dva dana.

Zadnjeg dana četverođnc\nib 
priredaba u korist akcije »Svi za 
s\e« sličan program izveden je i 
u prepunoj kino-dvorani u Pri- 
moštenu, nakon čega su vrijedni. 
Primoštcnci u »Adriaticu« prire
dili za izvođače zakusku.

Različite priredbe održane su i 
u drugim mjestima naše komu
ne, a naročito u Skradinu, gdje 
su pojedini razredi Osnovne ško
le prikupili i po 10.000 starih di- 

Uz to, ovih će dana dram-

RADNICKI SAVJET »TRANS- 
REMONTA« odlučio je da naba
vi nova vozila i da tako poboljša 
svoj vozni park. Nabavit će 3 ka
miona i 3 prikolice, te 1 kamion- 
cisternu. Za obnovu voznog par
ka odlučeno je da se utroši 70 
milijuna starih dinara.

odlaze u susjedne gradove.
+ * *

USKORO ČE SE USELITI 
STANARI u 42 nova stana u no
vogradnji na bloku Mijović. U 
podnožju zgrade dobit će nove 
prostorije dječje zabavište, čime 
će ta jedina ustanova za odgoj 
predškolske* djece proširiti svoju 
djela'tnost.

OVIH DANA ODRŽAVAJU SE 
PREDIZBORNI skupovi u okvi
ru priprema za predstojeće izbo
re za odbornike Skupštine opći
ne i to na terenu Petrova polja i 
bivše općine Siverić.

do izražaja i u donesenim za
ključcima.
No, trgovina će, kao grana pri

vrede, morati zahvatiti ovu pro
blematiku šire nego što su iz
neseni stavovi, osobito sada, u 
nastupaj'jćem periodu novih — 
liberalnih mjera. Ona mora sa
gledati svoj novi položaj, jer je 
još uvijek veoma zaostala, usit
njena i neefikasna. Najveće ši
bensko poduzeće — »Ishrana« 
— pravi, na primjer, godišnje 
dvije milijarde prometa, što je 
i te kako malo. A što tek da se 
kaže o manjim poduzećima«?

Određeno je da se izradi još 
jedan elaborat, u kojem bi u 
grubim crtama bila iskazana e- 
konomska opravdanost integra
cije sadašnjih poduzeća. U tu 
svrhu formirana je i komisija 
koja bi trebala te materijale 
pripremiti do početka ožujka 
ove godine.
S predloženim elaboratom tre

balo bi izići pred radne kolek
tive, koji bi onda dali svoje 
primjedbe i koji bi se zatim o 
potrebi-integracije izrazili refe
rendumom. J. C.

MALI OGLASNIK

nara
Mišo Kovač ska sekcija Medicinske škole da-

ZAPOCELI SU RADOVI NA A- 
DAPTACIJI prizemnog dijela 
zgrade Sketin, u kojoj će se 
smjestiti suvremena prodavaoni
ca namještaja i dekorativnih ma
teri jala šibenskog poduzeća 
»Kornat«. Time će DrniSani do
biti suvremenu prodavaonicu na
mještaja, jer su do sada bili pri
siljeni da za kupnju namještaja

KONSTITUIRANA JE ZAJED
NICA ZA OBRAZOVANJE općine 
Drniš, u kojoj je ušlo 19 pred
stavnika škola, radnih organiza
cija i društveno-politićkih orga
nizacija. Za predsjednika je iza
brana Ruža .Mojaš, nastavnik O- 
snovne škole Drniš.

ZAPOČETA JE SJETVA PŠE
NICE, jer je jesenja bila onemo
gućena dugim kišama, usljed če
ga je Petrovo polje ostalo gotovo 
nezasijano. Sada se individualni 
proizvođači opredjeljuju za sjet
vu pšenice, jer se pretpostavlja 
da bi ona mogla uspjeti, ukoliko 
bude dovoljno kiša tokom s\ ib- 
nja i lipnja, (g)

MIJENJAM jednosobni stan u 
novogradnji Rijeka-Sušak za 
odgovarajući ili eventualno 
dvosobni stan u Šibeniku uz 
naknadni dogovor. Obratiti 
se: Bolanča Rozarijo, štam
pa Šibenik.

TAUNUS 12-M-COUPE — ' sa 
radio-aparatom god. proizvod

nje 1966. — novi prodaje se. 
Ža mfortnacije obratiti se: 
telefon 23-40.



"oDini 2 milijuna noćenja
 ̂Ocjenjujući dosadašnje rezultate u turističkom privređivanju šibenskog područja, možemo 

sa sigurnošću twditi da postoje velike mogućnosti za brže rješavanje niža pitanje ekonomskog 
razvoja, kako priobalnog pojasa, tako i komune u cjelini.

Do 1970. godine naročita pažnja posvetit će se intenziviranju privređivanja i boljem korište
nju smještajnlli kapaciteta. Uz dobro provedenu organizaciju i osiguranje sredstava za investicio
na ulaganja, turističko područje naše općine moglo bi ostvariti blizu 2 milijuna noćenja doniačili 
i hiozeninih gostiju i devizni prihod u vrijednosti od 12,5 milijuna dolara.

Orijentacija na kvalitetno po
boljšanje stiukture inozemnog 
prometa i produženje sezone u- 
vjetovat će nesumnjivo brži rast 
posjeta inozemnih gostiju u ugo
stiteljskim objektima viših kate
gorija. U domaćem turističkom 
prometu značajnu ulogu odigrat 
će kampovi, odmarališta i objek
ti kućne radinosti.

Što se tiče korištenja kapaeite- 
ta u komercijalnom ugostitelj
stvu, ono bi moglo dostići čak 
do 120 dana godišnje, izuzevši 
hotela A kategorije, čije bi se po
slovanje svelo na eijelu kalen
darsku godinu. Kapaciteti kam
pova, dječjih odmarališta i obje
kata kućne radinosti koristit će se 
u prosjeku 60, a odmarališta 90 
dana godišnje. To je sasvim real
no očekivati, s obzirom da već 
danas susjedne komune koriste 
toliki broj dana u godini.

Jako jugo koje je krajem pro
šlog tjedna vladalo na našem 
području utjecalo je na dopre
mu poljoprivrednih proizvoda 
na gradsku tržnicu. Potrošači 
nisu imali šta da biraju; veoma 
male količine kupusa i karfiola 
nisu mogle u potpunosti zado
voljiti potrebe građana. Među
tim, voća je  bUo u dovoljnim 
količinama, i to najviše jabuka, 
naranača i  limuna. Na ribarnici 
je  bila gotovo ista situacija. Na 
stolovima je  stajtilo svega nê  
koliko kilogiuma liganja i cipa
la. Uglavnom se radilo o zale
đenoj ribi.

Zagrebačko ugostiteljsko po
duzeće »Medveščak« pristupile 
je pripremama za gradnju mo
tela u blizini mosta preko ši
benskog zaljeva. Za ovu godinu 
predviđa se završetak prve eta
pe gradnje toga objekta, koji 
će imati restoran i četrnaest le
žaja. Smještaj prvih gostiju 
očekuje se do početka turističke 
sezone.

* ♦ *
U akciji »Liga za boi'bu pro

tiv raka«, koju grganizha zagre
bački »V jes r^ « u suradnji s 
drugim organizacijama, svoje 
priloge dostavile su i mnoge ra
dne organizacije i građani Ši 
benika i okolice. Među prvima 
priloge su poslali poduzeće »Me- 
sopromet« i  »Vodovod«, sa pc 
stotinu tisuća dinara, zatim 
»Student - servis« i druge. Akci
ja se i  dalje nastavlja, ( j )

Splitska drama izvela je u Ši
beniku komediju »Kate Kapura- 
lica« od Vlaha Stullia. Glavne u- 
loge tumačili su Slavko štetić, 
Zvonko Lepetić, Asja Kisić i 
Zdravka Krstulović. Komad je 

.-režirao dr Marko Potez.

U Splitu će 25. veljače gostova
ti Omladinska scena Centra-za 
scensku kulturu i izvesti dvije 
predstave komada »Mladost pred 
sudom« od Hansa Tipiajera, a u 
režiji Dragutina Meića. Dva da
na kasnije, 27. veljače, splitsko 
kćizalište »Titovi mornari« gosto
vat će u našem gradu i izvesti 
»Lažu i paralažu« od J.S. Popovi- 
ča.

ik *

Izložbu mladog akademskog 
slikara Vladimira Kučine, koja 
je bila otvorena u foajeu zgrade 
Narodnog kazališta, posjetilo je 
oko 600 ljubitelja likovne umjet
nosti. Veći dio prezentiranih ra
dova umjetnik je poklonio šiben
skim školama i nekim ustanova
ma.

Kako smo obaviješteni, ple
num Nogometnog podsaveza Ši
benik odi^žat će se 25. o.m. Na 
sastanku će se raspravljati o ak- 
tuelnim problemima nogometnih 
organizacija na području šiben
ske komune, a odredit će se i da
tum početka proljetnog prven
stva Nogometnog podsaveza.

(B )

Orijentacioni plan predviđa da 
se kapaciteti u ugostiteljskim o- 
bjektima do 1970. godine- poveća
ju za 40.850 ležaja, u kampovi
ma za 3.600, a u privatnim soba
ma, pansionima i odmaralištima 
ža 800 ležaja. Na laj način ukup
ni smještajni kapaciteti iznosili 
bi 24 tisuće ležaja, pi'cma 14.500 
— koliko ih je bilo u protekloj 
godini.

Intenzivniji razvoj turizma o- 
mogućit će znatno proširenje ak
tivnosti čitavog niza uslužnih 
djelatnosti, počevši od Irgovinci 
zanatstva do kullurno-zabavnog 
života i spoi'tskih priredaba.

Ukupna vrijednost investicija 
za proširenje liotelskih kapacite
ta, turističkih naselja, motela, a- 
ulo-kampova, restorana i drugih 
objekata iznosit će 21 milijardu 
starih dinara. Kod privrednih oi - 
ganizaći ja sve više raste interes 
za ulaganje dinarskih sredstara 
za razvoj turizma, što najbolje i- 
lustrira primjer »Generalekspor- 
ta« iz Beograda, koji je uložio 
velika sredstva za gradnju hote
la A kategorije u Primoštenu. 
Takve priv redne organizacije do
ći će najbi/.e do deviza koje os
tvaruje turizam, (j )

ZAŠTO JE DOMAĆI TURIZAM DRUGOM KOLOSIJEKU? STAVLJ.UMO LI RADNOG ČOVJEKjV 
U SVE TEŽI POLOŽAJ TLUISTIČKOG POTROŠAČA?

Za brži rast
domaćeg turizma

Pripreme za turističku .sezonu idaze u sve konkrelniju fazu. Ove godine treba da se oslvarii 
rekordan turistički promet na jednom znatno kvalitetnijem nivou.

Poboljšanja se očekuju na svakom koraku. Ne ulazeći u detalje priprema i novitela, isti-‘ 
čenio da će smještajni kapaciteti naše regije biti ipak nešto ojačani: novi hotel u Primoštenu, 
novo turističko naselje u Pirovcu, te najavljena izgradnja motela kod oba šibenska mosta.

Poboljšat će se i saobraćajne prilike, servisne službe i čitav niz drugih usluga, u trgovini 
posebno.

Sve je to najavljeno i treba uložiti napore da se i ostvari.

NOVI KAPACITET
šibensko područje dočekat će ovogodišnju turističku se

zonu sa nekoliko novoizgrađenih objekata u komercijalnom ugo
stiteljstvu. U tom pravcu učinit će se kvalitetniji skok u odnosu 
na prošlu sezonu. To se u prvom redu odnosi na nove hotelske 
objekte, auto-kampove, motele, turistička naselja, auto-servise i 
benzinske slanice.

U Primoštenu se u izgradnji 
nalazi hotel sa 330 ležaja, pnn 
objekt A kategorije na ovom po
dručju. Nadalje, u blizini mosta 
preko šibenskog zaljeva zagre
bačko poduzeće »Medveščak« 
gradi motel, a uskoro se na tom 
mjestu očekuje i gradnja auto- 
-servisne radionice. Na otoku 
Murteru splitsko poduzeće »Ivan 
Lavčević« započelo je radove na 
gradrn'i turističkog naselja sa o- 
ko 2.500 ležaja, a nedaleko Sri- 
me zagrebačko poduzeće »Aslrax 
namjerava podići auto-kamp čiji 
će kapacitet iznositi oko 1.500 vo
zila.

Pored komjaletiranja postoje
ćih objekata, predviđa se i iz
gradnja nekoliko manjih objeka
ta na slapovima Krke, u Trihu- 
nju, Vodicama, Pirovcu i Murte- 
ru. Pripremni radovi vrše se i na 
podizanju zdravstveno-turistič-

kog naselja u Zablaću, te nasta
vak radova na gradnji nekoliko 
priključaka koji će više mjesta 
povezati s magistralom.

Zbog pomanjkanja dovoljnog 
broja parkirališta, kako u gradu, 
tako i u većim turističkim cent- 

-riina, predviđena je izgradnja 
još pet parkirališta. Isto tako, 
na Razinama i u Vodicama, po
kraj sadašnjih benzinskih stani
ca, podići ćc se još dva takva o- 
bjekta, a na šibenskoj obali iz
gradit ćc sc nova benzinska sta
nica za napajanje gorivom plov
nih jedinica i motornih vozila.

Sve to, uz nove objekte koji ćc 
sc podići u narednin nekol'.ifb'gO- 
dina, treba da stvori takve uvje
te po kojima će šibensko-turis- 
ličko podiiičjc moći da u 1970. 
godini ostvari promet od 12 mili
jardi starih dinara, ( j )

Ali, znamo da će nam i o\c 
sezone turistički poti'ošači doći 
uglavnom iz inozemstva i da 
mnoge usluge vezane za turizam 
već sada bilježe jiorast oiVena, Ic 
da ćc »džep« domaćeg gosta bi
li prilično plitak.

Dotičući tako problem doma
ćeg turizma, svjc^sni smo da mu 
ni ove godine nećemo moći 
pružiti znatnije pogodnosti, tj. 
da će on ostali — ixi nekak\om 
»diaigom kolosijeku«.

Kada predviđamo i kalkuli
ramo, radimo ' to jedinstveno, 
jer i turizam je sain.- po sebi — 
jedinstven, odnosno jedinstven 
jc promet kojeg želimo postići.

Ipak, stavljamo li na taj na
čin našega radnog čovjeka u sve 
teži položaj turističkog potro
šača, s obzirom na njegove mo
gućnosti? Zanemarujemo li (us- 
Tjed prevelike poslovnosti) sve 
ono što smo tom radnom čovje
ku dužni da pnažimo? Čini se da 
upraw i jeste, jer ga počinjemo 
smatrati »turističkim autsajde
rom«. Naime, nismo do sada 
mnogo čuli o tome što pojedine

organizacije i institucije nude 
da bi privukle — i domaćeg go
sta.

Ovo naše područje nije do sa
da bilo izrazilo »deviznog« ka
raktera, ali u posljednje vrije
me kao da i ono teži da to po
slane. Veliki su planovi za veli
ka ostvarenja u tom scktoin. 
No, nije samo oratoi'ska fraza 
zapitati se: čiji i kakav mi turi
zam želimo podsticati?

Da li sc, ako postoji dobra vo
lja i određena koncepcija, na 
polju domaćeg turizma može i 
u sadašnjim uvjetima nešto vi
še postići? Vjerojatno može. Ali 
to treba da uđe u dnevni red 
naših skorašnjih zadataka.

Treba, naime, ispitati kakve 
sc sve mogućnosti kriju u bo
ljoj suradnji sindikalnih podi’u- 
žnica, odmarališta, putničkih i 
turističkih organizacija, te turi
stičkih društava na terenu,,

Vjerujemo da se lime može 
doći do Tješenja koja će pogo
dovati domaćem turizmu, i to 
ne samo u pogledu nižih cijena 
usluga u predsezoni ili posezo

ni, kako sc to obično ponegdje 
sugeiira, jer našem radnom čo-"' 
vjeku nisu, da lako kažemo, 
potrebne nekakve »turističke 
nosnice«, već on mora da nađcl' 
svoje mjesto u općem turistič-i 
kom »boomu« ove sezone. Na, 
taj problem treba gledati kom
pletno.

No, to isto tako ne znači da; 
ne bi bilo kori.sno modificijj 
rali politiku godišnjih odmora; 
ne koncentrirajući ih više u] 
dva »kritična« mjeseca — u srp
nju i kolovozu. Jednako bi tq 
moglo važiti i za različite oblike 
omladinskog turizma, jer mo  ̂
gućnosti za pogodnije uvjetej 
ljetovanja mladih turista još .se 
uvijek mogu naći, tim više što 
znamo da je ovo područje do 
sada bilo tradicionalno svrati^ 
šte domaćeg gosta. j ‘

U našim ovogodišnjim plano
vima trebalo bi na to misliti i' 
ne dopustiti da stavljamo gra
nice — koje su izvan- moguć
nosti naših ljudi.

J. C.

PRIPREME ZA OVOGODIŠNJU SEZONU U TIJESNU

Mnogo novih stvari
Tijesno ima razloga da se posebno pripremi za ovogodišnju turističku sezonu. Ono će se višet 

nego do sada naći na raskrsnici puteva kojima će sc Icretati turistički karavani na relaciji: Pirtvi 
vac — Murter — Vodice. ■

Šest kilometara odvojeno sporednom saobraćajnicom od Jadranske magistrale, sa »uskim! 
grlom« mosta i sa nedovoljno uređenim plažama. Tijesno je dobrim dijelom predstavljalo tranzii-j 
ni punkt prema Murteru i Slanici. j

Istina, ono ima i neke svoje prednosti, koje su dobro iskorištene za razvitak omladin 
skotf turizma i za odmor naših najmanjih — predškolske djece i djece iz osnovnih škola.

— Šta još nedostaje Tijesnu 
da se dalje probije? Razmatraju-

t^rađaui pišu

Jedilo p itanfe t r a ž i  od govor
Unazad pet-šest godina uslijedilo jc uređenje jedne veoma važne gradske komunikacione arterije. 

Ulice 3. studenoga 1944. Ta ulica spada u red veoma frekventnih saobraćajnica, pogotovo otkako je na 
predjelu Rokić došlo do intenzivne stambeiie izgradnje i useljenja stanara u novogradnje mikrorejona 
Buale. Ona je sada potrebna brojnotn stanovništvu predjela Rokić, BuaFe i Buldekin, jer im je to glav
na i osnovna saobraća jnica.

Međutim, ulica jc u takvom 
stanju da je njome nemoguće 
prolaziti, pa se nameće pitanje 
tko o njoj zapravo vodi brigu. 
Možda većini naših građana nije 
ni poznato da je ta ulica napra
vljena prije 5 — 6 godina i -da 
su njenu asfaltiranju i konačnom 
uređenju prethodile sve pred
radnje i pripreme po »najsuvre
menijim« metodama gradnje 
prometnih saobraćajnica. Izvo
đač radova vjerojatno je- sa in
vestitorom ugovorio kvalitetnu 
gradnju, ali i pozamašnu sumu 
za izvršenje tih radova. Među
tim, ne ulazeći u njihove obave
ze i aranžmane, kvalitet gradnje 
nije zadovoljio, jer je izvođač 
već nakon godine dana morao 
krpati ulicu — na više od dese’ 
tak mjesta!

I nc samo to, strašnije je ono 
drugo, a to je, da jc oko 4 godine 
nakon asfalliranja ulica doživje
la i svoje drugo vatreno kršte
nje, kad je na čitavu njenu povr
šinu ponovo razastrta crna as- 
I'altna masa. Tko je snosio tro
škove ponovnog premaskiranja, 
nije mi poznato, iako bi bilo po
željno i o tome upoznati naše 
građane. Danas, nakon 2 — 3 go
dine od ponovnog uređenja te o- 
sobito važne ulice, njeni korisni
ci, tj. oni koji idu pješke i pro
voznim sredstvima doživljavaju 
neprilil-ce veće nego prije njena 
uređenja, jer na ulici ima obilje 
velikih i dubokih rupa, pa je pro
laz opasan i nesiguran.

Eto, to je istina o jednoj ulici 
koja nosi naziv dana oslobođe
nja našega grada. Sudeći bar po 
simboličnom nazi-vu, a i važnos
ti, morali bi mjerodavni o njoj

posvetiti više brige. Međutim, ne 
mogu se oteti dojmu da jc pala 
u zaborav, bar za sada.

Na kraju valja upitati: zbog 
čega je takva situacija s lom u- 
licom? Tko jc kriv što sc u roku 
od 5 do 6 godina dva puta pre- 
maskirala i što su suvišno i ne
potrebno utrošena tolika društ
vena sredstva?

A koliko će sc još utrošiti — 
za treće generalnu dotjerivanje? 
Opće jc mišljenje da je uzrok

takvom stanju ulice u loše i i,i-e- 
kvalitctno izvedenim radovima, 
te da taj primjer ne služi ugle
du i renomeu izvođača. Situacija 
u kojoj se sada nalazi ta ulica, 
nalaže da mjerodavni hitno po
duzmu mjere za njeno uređenje, 
a što se tiče no '̂ih troškova — 
bilo bi logično đa ih snosi onaj 
tko je kriv za lako lošu kvalitetu 
radova.

DuSaii Gnjiđić

ći to pitanje, Tiješnjani su došli 
do loga šta ,svc moraju učiniti 
do poč'etka sezone. Na lom po
slu angažirali su se doslovno svi.

Poljoprivredna zadruga uvodi 
prodaju voća i povrća, te suveni
ra i mliječnih proizvoda, uz pove

ćani asortiman prehrambenih ar
tikala. Na kupalištima, ćc organi
zirati simultanu prodaju.

Trgovinsko poduzeće »Sloga« 
otvorilo je novu prodavaonicu 
prehrambenih proizvoda — na' 
principu samoposluživanja, a 
pi'istupilo je i adaptaciji drugih 
prostorija za proširenje proda
vaonice mješovite robe. »Sloga« 
će u toku sezone preuzeti i pro
daju kruha.

»Mesopromet« je spreman da 
otvori novu-mesarnicu.

Turističko društvo Tijesno i- 
mal će vlastitu prodavaonicu su
venira.

S poduzećem INA pokušat će 
se ostvarili sporazum o otvara
nju jedne prii'učnc pumpne sta
nice, čije bi poslovanje mogla 
preuzeti mjesna zadruga.
■Time bi se, sve skupa, dosta

A p e l  s t a n a r a  U lic e  F . V r a n č ić a
(U POVODU PROSLAVE 350-GODIŠNJICE SMRTI F. VRANČIĆA)

Uobičajeno je i hvale vrijedno da sc ulice gradova nazivaju 
imenima zaslužnih građana. I Šibenik u lom pogledu slijedi pri
mjer ostalih gradova u svijetu. Mnoge ulice drevnog Šibenika 
nose imena velikana iz naše 9-stoljctne bogate historije. Jedna 
od mnogih je i mala, neugledna ulica u centru grada.

To je ulica koja nosi ime jednoga od najućenijih Šiben
čana, i jednoga od naj.slavnijih ljudi svoga vremena — Fausta 
Vrančića, filozofa, povjesničara i naučenjaka — čija se 350-godiš- 
njica smrti upravo ove godine slavi.

I to je razlog da o loj ulici o- 
vom prilikom (nije to pnđ put!) 
progor'orimo. Radi sc, naime, o 
činjenici da je ta uličica u cent
ru grada sigurno najneuglcdnija 
i najlošije održavana ulica u na
šem gradu. Nc samo da je za o- 
ko neugledna (i zbog toga loša 
reklama za brojne turiste koji 
njome prolaze), te nedostojna 
velikana čije ime nosi — nego je 
puna dva desetljeća krajnje o- 
pasna za prolaznike i neprijatna 
za stanare.

Neravna, iziovana, prljar'a sa 
otvorenim kanalima — logjo je 
miševa i ostale gamadi! Prosio 
je neshvatljivo da su se mjero
davni oglušili na s\'c vapaje gra
đana i četiri peticije stanara u 
posljednjih pet godina. Napomi
njemo da je upravo prije 10 go
dina »Šibenski list« objavio apel 
građana pod naslovom »V^apaj 
jedne ulice«. Na žalost, svi vapa
ji bili su uzaludni. A za to vrije
me uređeno je na kilomearc uli
ca u daleko boljem stanju.

Za svega 80 m ulice Fausta 
Vrančića nisu mogla bili »pred
viđena potrebna sredstva«?!

Nećemo valjda dozvoliti da i u 
ovoj jubilarnoj godini, kada sla
vimo 350-godišnjicu smrti naju
glednijeg šibenčanina svoga vre
mena — Fausta Vrančića — uli
ca koja nosi njegovo ime ostane 
u stanju u kakvom se danas na
lazi. Bila bi to uistinu kullui'na 
siamota!

Zato predlažemo da u program 
proslave uđe u pr\om redu ure
đenje te ulice (kad mu nismo 
mogli posvetiti ugledniju i nje- 
gota imena dostojniju ulicu). To 
če biti najbolji prilog proslavi, a 
to nam je, konačno, i dužnost 
prema čovjeku koji jc prije go
tovo 400 godina proslario ime 
našega grada.

Birači bloka II — Grad

postiglo u poboljšanju snabdije
vanja.

Veoma je važna novost — da 
Zajednica poduzeća za ceste 
SRH preuzima izgradnju i rej 
konstrukciju starog pokretno;! 
mosta, jer je on, kakav je sadaj 
stvarao dvostruku smetnju zq 
turizam: bio je usko grlo u pris
tupu vozila, a smetao je i hotelu 
»Borovnik« — zbog buke koja jd, 
nastajala »kotrljanjem« automoj, 
bila po istrošenim gredama. j;

Još jedna akcija važna je ztj 
poboljšanje saobraćajnih uvjettj 
u Tijesnu. Zajedničkom akcijorrj 
TD Tijesno, Autotransportnog 
poduzeća i »Croatiatransa« izl' 
gradit će se do prvog svibnja aut 
lobusna stanica. Autotransport-i 
no poduzeće Šibenik preuzet će 
linije koje će povezati Tijesno s 
centrima. ?

Poduzeće »Zelenila« nvodi'j 
brodsku prugu izletničkog ka
raktera Šibenik — Murter — tril 
puta tjedno.

Da bi se posjetiocima osigurač 
udobniji boravak i pružile bolje 
mogućnosti ljetovanja. Mjesni 
zajednica Tijesno izgradit će no
vo kupalište u borovoj šumi na; 
predjelu Sv. Andrija. Pored toga; 
dogradit će se i proširiti kupali: 
šte na staroj plaži, koja će bit;! 
nasuta pijeskom i žalom. TD ćcj 
za goste nabaviti nove sandoline! 
a organizirat će i izlete, dok će r 
mjestu bili popravljen porušen;! 
dio obale. ;

Higijeni i čistoći posvetit ćc se 
više pažnje nego prošle godine 
te je predviđeno uvođenje čistač 
ke službe i postavljanje kanta zt| 
otpatke.

Organizaciju zabavnog živoltj 
preuzet će hotel »Borovnik«. ,

Receplivne usluge također tie 
ba poboljšati. Zato će TD izgra 
eliti novu receiiciju. Organiziral! 
će se i seminari za đake i studen 
te, koji će bili angažirani u lokri 
sezone na recepciji i inlormaliv 
nim punktovima.

Posebna briga posvetit će se 
domaćinstvima i njihovu obuća 
vanju za bolji odnos prema goj 
stima, te za podizanjejtigijene \ 
komfora. Na kraju, 
dobiti i vlastiti prospekt.

To su planovi. Mjesec svibanj 
nije baš daleko, ali se u pedeset' 
dana može učiniti još mnogo — ( 
ako svi pokažu jednaku volju zq 
suiadnjom. Tada bi Tijesno mo 
glo umnogome izmijenili svoji: 
sliku.

J.C

11 Jesno cc|



U »ČISTOĆI« REAGIRAJU NA NAPISE U ŠTAMPI I UVJERA
VAJU DA, U STVARI, NISU POVISILI TAKSE ZA SVOJE US
LUGE, NEGO DA SE RADI ISKLJUČIVO O IZMJENI TEKSTU
ALNOG DIJELA TARIFA.

Grad će biti čišći
Ustanova »čistoća« najavljuje da će ovoga ljeta grad bili 

čišći nego do sada. To se uvjeravanje temelji na činjenici da će 
nabavke takozvanog auto-poljcvaća bar privremeno skinuli s 
dnevnog reda brigu o suvremenim radnim pomagalima.

Novo aulo, jedino kojim će 
raspolagati »čistoća«, jer je sa
dašnja poljevaea već »natovari
la na leđa tridesetogodišnji 
staž«, ima kapacitet od 5.000 li
tara vode. Nabavka nove polje- 
vaćc stajat će oko 9 milijuna 
starih dinara, a u Šibenik će sti
ći najkasnije potkraj ožujka.

»Čistoća« je zaključila i ugo
vor z.a nabavku mašine z.a pra
nje rublja, kapaciteta 12 kilo
grama. Nabavka loga radnog po
magala otklonit će usko grlo ra
da u Servisu z.a pranje rublja. 
Servis sada raspolaže sa dvije 
mašine za pranje rublja, kapa
citeta po 12 kilograma, i 3 ma
šine kapaciteta po 7 kilograma. 
Taj pogon »Čistoće« zapošljava 
osam osoba, a prošle godine

ostvario je promet od 19 miliju
na starih dinara. Od ukupnog 
prometa, oko 80 posto otpada 
na usluge izvršene brodovima.

Inače, Sef računovodstva te 
ustanove diaig JERE ŽUNIC o- 
bavijestio nas je da »Čistoća« 
nije, kako je bilo interpretirano 
u štampi, povisila cijene svojim 
uslugama. Tarife su ostale iste, 
samo je došlo do izmjena u 
tekstualnom dijelu, pa je odatle 
i došlo do nesporazuma. Ujed
no nam je dao informaciju da 
će u 1967. godini vrijednost nji
hovih usluga bili za oko 8 mi
lijuna manja, i to zbog toga što 
su neke institucije, iz opravda
nih razloga, otkazale daljnju su
radnju. Međutim, do otpuštanja 
radne snage neće doći. (B)

IZ KOMUNALNOG PODUZEĆA »ZE LE N ILA «

Više nasada i bolji prevoz
Komunalno poduzeće »Zelenila« čini ogromne napore da 

uz pomoć Skupštine općine i zainteresiranih radnih organi
zacija poveća zelene površine na području grada. Uz održa
vanje postojećih nasada, ove godine poduz.eće namjerava oze
leniti prostor oko naselja na Šubićevcu, okoliš Pedagoške 
akademije i Gimnazije, na Baldekinu okoliš Pedagoške gim
nazije i na Križu prostor iza »Kožare«.

Investitori »Izgradnja« i »Ivan 
Lavčević« podigli su u Bualama 
i Mažiirici nove nasade, s tim da 
ih »Zelenila« održavaju. Ugovor 
je sklopljen na godinu dana. Me
đutim, postavlja se sada, pitanje, 
kada je ugovor istekao, tko će 
ubuduće preuzeti održavanje te 
nove površine.

Veće investicione zahvate ovaj 
kolektiv namjerava poduzeti i na 
kupalištima Jadrija i Martinska. 
Osim proširenja plaže na dužini 
od 500 metara, na Jadriji će se 
izgraditi novi tuševi i putevi, a 
obavit će se i pošumljavanje ogo
ljelog krša. Na Martinskoj se pre
dviđa uređenje plaže li podizanje 
objekta za garderobu.

Posebna pažnja poklonit će se 
boljem i efikasnijem provozu do 
kupališta i turističkih punktova. 
U vrijeme ljetne sezone između 
Doca i Martinske saobraćat će 
splav »Strijela«, dok će se za pre
voz kupača do Jadrije staviti na 
raspolaganje tri plovne jedinice: 
»Jadrija«, »Tijat« i »Žmajan«. 
Brodom »Vir« organizirat će se 
izleti do obližnjih turističkih mje
sta, a početkom travnja počet će 
saobraćati brod »Krka« na rela
ciji Slapovi-Visovac-Roški slap. 
Brod »Pirovac« koristit če se za 
opskrbu vodom priobalnog poja
sa. Ova plovna jedinica može pri
miti do 6 vagona vode.

(j )

lako je rat davno završio, njegovo »naslijeđe« još uvijek ugro
žava ljudske živote i prijeti novim ličnim i porodičnim trage
dijama

Bombe no kupolliltimo
Prošle godine je od bomba što 

ih je okupator pri povlačenju, a 
pred naletom Narodnooslobodi- 
lačke vojske, pobacao na sve stra
ne izgubila su nedaleko od 
Knina život dva dječaka. Nešto 
kasnije jedan mladić je ostao 
bez ruke, nakon što je kosjeri- 
ćem udario po bombi koja je 
ležala ispod česmine. Taj doga
đaj zbio se nedaleko Žaborića. 
Na žalost, spomenuti događaji 
nisu jedini iz našeg kraja.

Bomba još ima. Prema oba
vještenju što smo ga dobili o- 
vih dana, na kupalištu u Prvić- 
-Luci, dva metra ispod šljunka, 
»usidrila« se neeksplodirana a- 
vionska bomba. Teška je oko 
800 kilograma. Prema istim oba
vještenjima, na kupalištu u Zla- 
rinu također su pronađene bom

be. Ovdje je riječ o ručnim 
bombama, težine 2 do 3 kilo
grama. One se nalaze oko dva 
metra ispod površine.

Nadalje, u moru kod Žabori
ća primijećeno je desetak ruč
nih bombi i granata od minoba
cača. Između Mandaline i Zabla- 
ća evidentirana je avlo-bomba 
od oko 250 kilograma. Na loka
ciji ispod Sv. Jurja, nedaleko 
od Jadrtovca, nalazi se čitavo 
minsko polje. Tamošnji seljaci 
znaju za to »nalazište« pa svom 
srećom nema ljudskih žrtava.

Budući da su sve te bombe i 
granate »evidentirane«, nadlež
ni općinski organ poduzet će us
koro potrebne mjere da se u- 
klone opasnosti za život ljudi.

(B )

INTERESIRALI SMO SE UMJESTO VAS

Gdje i šta možete kupiti
Da bismo naše čitaoce obavijestili koje proizvode mogu 

kupiti u šibenskim prodavaonicama, uputili smo se u malu »šet
nju« gradom i interesirali se za artikle i cijene. Evo što smo 
saznali od poslovođa prodavaonica.

MARIJA MILKOVIĆ — »RIO«:
»Ovih dana stigla nam je prva 
pošiljka muških proljetnih odi
jela, a prodajemo ih po cijeni 
od 46.800 do 49.000 starih dina
ra. U našoj prodavaonici muške 
jakne stoje 19.800 starih dinara, 
a muški puloveri od 9.600 do 
14.800 starih dinara. Raspolaže
mo i bogatim izborom muških 
hlača. Cijena: od 8.100 do 15.700 
starih dinara. Muške kapute od 
morloplena mogu potrošači ku
piti za 26.000 starih dinara, dok 
ženski kaputi od mortoplcna 
stoje 24.000 starih dinara. Ra
spolažemo i dječjim mantilima, 
koje prodajemo po cijeni od 
14.500 do 16.000 starih dinara«.

VINKO MIKULIć — »BORO
VO«: »U našoj prodavaonici mu

ške proljetne cipele mogu se 
nabavili po cijeni od 3 do 4,5 ti
suće starih dinara. Ženske plat
nene cipele stoje od 2.000 do 
3.000 starih dinara. Ovih dana 
naša je prodavaonica snizila ci
jene nekim vrstama obuće. Tako 
se, na primjer, sada muške mo
derne cipele mogu kupili za 3 
tisuće starih dinara, dok su pri
je stajale 6.160 starih dinara. 
Cijenu ženskih salonki »spusti
li« smo sa 7.200 na 4.800 starih 
dinara. Sada se ženske cipele, 
takozvane traterke, mogu naba
viti za 3.000 starih dinara, a 
prije sniženja stajale su 5 tisu
ća starih dinara. Dječje cipele 
snizili smo od 4.500 na 2.500 sta
rih dinara. (B)

y liirjam H a p rv a  u loga
Mirjana Kunlić, sedamnaestogodišnja šibenska gimnazijalka, nije ni sanjala da bi mogla 
postali filmska glumica. Ljepuškasta učenica, istina bavila se glumom kao amater i u 
Centru za seensku kulturu kreirala nekoliko zapaženih uloga, ali sve se to događalo u 
predahu između školskih satova i kućnog učenja lekeija.

Zacijelo bi na lome bila i os
tala karijera odlične učenice Mir
jane, da prošle godine u Šibenik 
nije na\T£Uio redatelj Milo Đu-

kanovič, koji je obilazio primor
ska mjesta s namjerom da pro
nađe mladu djevojku koja bi kre
irala jednu ulogu u njegovu no
vom filmu »Žedni car«.

r

Mirjana
Kuntić

SEDMI JUGOSLAVENSKI FESTIVAL DJETETA ODRŽAT ČE SE 
U ŠIBENIKU OD 24. LIPNJA DO 2. SRPNJA, A NASTUPIT CE 
DEVET DRAMSKIH ANSAMBLA, OD KOJIH JEDAN IZ 
INOZEMSTVA.

Analiza predstava
Već tradicionalne dječje mani

festacije koje se održavaju u na
šem gradu u obliku festivala dje
teta imat će ove godine obiman 
program. Sedmi jugoslavenski fe
stival djeteta održat će se u raz
doblju od 24. lipnja do 2. srpnja, 
a na njemu će učestvovati devet 
dramskih ansambla. Jugoslaven
ske učesnike odabrat će posebna 
komisija. Jedini inozemni an
sambl bit će Centralni omladin
ski teatar iz Istočnog Berlina.

Prema zaključku sekreterijala 
Festivalskog vijeća, ove godine 
najveća pažnja bit će poklonjena 
analizi izvedenih predstava. Oba
viješteni smo da će se analiza 
predstava odvijati u tri dijela, a 
o pojedinim komponentama (iz

vedba, dramaturški zahvati i od
goj no-obrazovn i cilj predstave) 
podnijet će referate Pero Budak, 
Joža Pengov, Miljenko Misailo- 
vić, Lojze Kavčić, Jovan Đorđe- 
vić i Rade Predić.

Jedini inozemni ansambl — 
Centralni omladinski teatar iz Is
točnog Berlina — nastupit će, 

' kako smo obaviješteni, s muzič
kom obradom komada »Na tri 
kralja« od Shakespearea. Ako 
Republički sekreterijati za kultu
ru prihvate prijedlog da preuz
mu financiranje ansambla sa 
svojih područja. Sedmi festival 
djeteta mogao bi znatno bolje 
proći u financijskom pogledu.

(B )

LUTKARSKA SCENA CENTRA ZA SCENSKU KULTURU I  FE
STIVAL DJETETA UVJEŽBAVA PRVI DJEČJI IGROKAZ NAŠE 
SUGRAĐANKE MINKE LUSE I  NAGOVJEŠTAVA DA ČE TO 
ZANIMLJIVO DJELO NAIČI NA NEOBIČNO DOBAR PRIJEM  

MALIŠANA ŠIBENIKA.

„Velika uzbuna"
Naša sugrađanka Minka Luša 

ogledala se i u pisanju lutkar
skih igrokaza. Umjetnički savjet 
Centra za scensku kulturu sta
vio je, na repertoar njezin lutkar
ski komad »Velika uzbuna«. Pri
preme na scenskoj realizaciji to
ga djela već su počele. Režija je 
povjerena Dragutinu Meiću, sce
nografiju će dati Branko Friga- 
nović, dok će lutke, kao gost, iz
raditi Zadranin Branko Stojako- 
vić. Uloge u »Velikoj uzbuni« tu
mače Ante Baranić, Milan Lalić, 
Gordana Škundrić, Božena Zorić, 
Marijan Pašara i Edvard Livić.

Povodom postavljanja na lut
karsku scenu komada »Velika 
uzbuna« od Minke Lušc, zamoli
li smo redatelja Dragutina Mei- 
ća za izjavu. On nam je rekao:

— Tekst »Velike uzbune« za
služuje da se stavi na repertoar, 
jer sadrži mnoge elemente lut

karske igre. Svi moji suradnici 
oduševljeni su mogućnostima ko
je im pruža tekst. Iako vrlo ri
jetko režiram u kazalištu lutaka, 
»Veliku uzbunu« radim sa užit
kom, prosto zato što je praiz
vedba i što se nisam mogao ugle
dati ni na koga i ni na šta. Ako 
komad propadne, kriv će biti re
datelj, a ako se djeca budu ra
dovala (a nadam se da hoće), za
sluga će u prvom redu biti ma
štovitog teksta Milunke Luše. 
Moram napomenuti i to da su za 
ovaj tekst zainteresirana i mno
ga lutkarska kazališta iz drugih 
gradova i da će od naše predsta
ve zavisiti uspjeh teksta na ši
rem planu. Zabilježite još i to da 
amateri koji rade na stvaranju o- 
ve predstave zaslužuju svaku po
hvalu. Praizvedba komada »Veli
ka uzbuna« bit će u ožujku.«

(B )

IZ VRPOLJA

Mnogo neopravdanih sati
Od 685 učenika Osnovne ško

le u Vrpolju 367 ih je pozitivno 
a 258 negativno ocijenjeno. In
teresantan je podatak da su u- 
čenici najbolji i najlošiji us
pjeh pokazali iz matematike. 
Zapravo, iz loga predmeta je 
najvaše učenika ocijenjeno od
ličnom (14) i najviše negativ
nom ocjenom (J70).

Primijećen je i osjetan porast 
broja učenika koji su odustali 
od daljnjeg školovanja, iako su 
obavezni da dolaze u školu. Za

sada ih ima 60, a protiv 48-nice 
podnijela je prijava sucu za 
prekršaje Skupštine općine Ši
benik.

— Ukoliko se ne poduzmu po
trebne mjere, taj će broj i da
lje rapidno rasti — kažu pros
vjetni radnici. Broj neopravda
nih sati iznosi 20.425, a odnosi se 
uglavnom na.one koji samo
voljno odustaju od školovanja. 
Tako velik broj izostanaka ni
je zapamćen od postanka škole.

Obilazeći grad u društvu reda
telja Mate Rclje, Đukanović je 
sasvim slučajno, prolazeći pokraj 
stare zgi ade Kazališta na Poljani, 
zastao i pogledao reklamni pano 
na kojem je Centar za scensku 
kulturu najavljivao predstavu 
»Plavog čiiperka« od Miroslava 
Antića. U tom komadu igrala je 
i Mirjana.

Dukanoviću _̂ sc svidio fotos 
plavokose Mirjane Kunlić i na
vratio je u Centar. Odmah je u- 
priličen susret s mladom gimna
zijalkom i — Đukanović je bio 
oduševljen glumačkim talentom. 
Uslijedila su probna snimanja. 
Svi su bili zadovoljni, i Mirjana 
je dobila drugu glavnu žensku 
ulogu u filmu »Žedni car«.

Tako se Mirjana Kuntić iznena
da obrela u društvu protagonista 
filma: Mire Stupice, Milana Sr- 
doča i Stole Aranđelovića. Povje
renu, ulogu šibenska gimnazijal
ka kreirala je na opće zadovolj
stvo. Ovih dana Mirjana putuje 
u Beograd radi sinhronizacije 
glasa i kaže da je posebno raduje 
ponovni susret s velikom glumi
com našeg teatra Mirom Stupi
com, koja joj je za vrijeme goto
vo dvomjesečnog snimanja filma 
»Žedni car« umnogome pomogla 
da ulogu žuže što bolje shvati i 
adekvatno kreira.

(B )

Dolaze
Krklec,
Matkovi(5,
Raijović...

Ovogodišnji, sedmi po redu' ju
goslavenski Festival djeteta u Ši
beniku, bit će, po svoj prilici, 
značajan prilog svemu onome 
što se podrazumijeva pod nazi
vom »DIJETE I DRAMSKA L I
TERATURA«. To je, naime, rad
na tema Sedmog festivala djete
ta, koji će, kako saznajemo, biti 
podijeljen u dva dijela — u stu
dijski i manifestacioni.

S obzirom da će se na festivalu 
voditi i studijske rasprave o pro
blemima dramske literature za 
djecu, na posljednjem sastanku 
sekretarijata Festivalskog vijeća 
zaključeno je da se uputi poziv 
većem broju renomiranih jugo
slavenskih književnika, dječjih 
pisaca, dramaturga i pedagoga. 
Pozivi će biti upućeni i predstav
nicima filozofskih fakulteta iz 
Zagreba, Zadra i Beograda.

Uz ostale, u radu studijskog di
jela Sedmog festivala djeteta u- 
čestvovat će: Gustav Krklec, Du
šan Radović, Marijan Matković, 
Miljenko Misailović, Rudi Supek, 
Dragan Lukić, Miroslav Antić, 
Tone Papček, Ivan Klarić i dru
gi. Bilo bi dobro ako bi eminent
ni književnici za vrijeme borav
ka u našem gradu priredili i 
književno veće. Nadamo se da 
hoće! (B )

Katedre su dobro 
opremljene

OD OSNIVANJA DO DANAS NA PEDAGOŠKOJ AKADEMIJI, 
JEDINOJ VISOKOŠKOLSKOJ INSTITUCIJI U NAŠEM GRADU, 
DIPLOMIRALO JE 106 STUDENATA.

Nema sumnje da je Pedagoš
ka akademija u Šibeniku u ne
koliko godina svoga postojanja 
sasvim opravdala i  ispunila za
datke u odgoju i obrazovanju 
kvalitetnog prosvjetnog kadra. 
Informirani smo da je do sada 
na Pedagoškoj akademiji diplo
miralo 106 studenata, od čega 
su bile 22 žene. U toku prošle 
godine diplomirala je  35 stude
nata.

Prezentiran nam je i podatak 
da je od početka rada na Peda
goškoj akademiji apsolviralo 
140 studenata, od čega je bilo 60 
žena. I ovdje su redovni stu
denti brojniji — bilo ih je 78, 
dok je iz redova izvanrednih 
studenata apsolviralo 62 lica.
U ovogodišnjoj nastavnoj sezo

ni predavanja na prvoj godini 
studija slušaju 133 studenta, od 
čega su 83 žene. Inače, u prvu 
godinu upisana su 92 redovna i 
41 izvanredni student. Na dru
goj godini ima 96 studenta (od 
toga 55 žen). Na redovne otpada 
52, a na izvanredne 44 studenta.

Iako su gotovo sve katedre na 
Pedagoškoj akademiji dobro o- 
premljene suvremenim nastav
nim pomagalima, po bogatstvu 
se posebno ističe fizikalni kabi
net. Studentima stoji na izboru 
i bogati knjižni fond, koji je  u-
glavnom popunjen stručnim 
knjigama. U prošloj godini za 
nabavku novih knjiga utrošeno 
je oko lOf) tisuća starih dinara.

(B )

IZ RADNIČKOG SVEUČILIŠTA

Blizu tisuću polaznika
šibensko Radničko sveučilište

— »škola bez krova nad glavom«
— ide u red onih rijetkih obra
zovnih institucija koje su mnogo 
uradile na pružanju dodatnog 
znanja već zaposlenim osobama, 
putem raznih tečajeva, semina
ra, škola i  drugih oblika obrazo
vanja.

Pored ostalog, u Radničkom 
sveučilištu potrebno znanje sada 
sliču polaznici druge i treče go
dine Srednje upravne škole iz 
Splita, koja u našem gradu ima 
svoju podružnicu. Tu školu ove 
nastavne godine pohađa tridese
tak polaznika.

Nadalje, za naše prilike veoma 
je važna akcija koju je Radničko 
sveučilište organiziralo u surad
nji s tvornicom »Jadranka« i 
Školom za pogonske tehničare iz 
Zadra. Radi se o slijedećem: ši
benskoj tvornici nedostaje tek
stilnih tehničara, pa je surad
njom spomenutih triju radnih or
ganizacija u okviru Radničkog 
sveučilišta otvoreno, da ga tako 
nazovemo, džepno izdanje Škole 
za pogonske tehničare, koju po
hađa trinaest članova tvornice 
»Jadranka«.

Treba istaći da u okviru Rad
ničkog sveučilišta radi i daktilo- 
grafski tečaj, sa tridesetak polaz
nika, te da traju i seminari ideo- 
loško-političkog obrazovanja — 
kojima je obuhvaćeno oko 600 
članova SK iz radnih i teritori
jalnih organizacija. Radna tema 
seminara je »Društveno samou
pravljanje kao osnov socijalisti
čke demokracije«, a predavači su 
istaknuti društveno-politički rad
nici Šibenika.

Na kraju, zabilježit ćemo da u 
okviru Centra za strane jezike 
rade tečajevi francuskog, engle
skog, njemačkog i talijanskog je
zika, sa oko 170 polaznika. Nasta
va se odvija po suvremenoj au- 
dio-vizuelnoj metodi dr Petra Gu- 
berine.

(B )

LITERARNA STREMLJENJA 
MLADIH

„PRVI KORACI"
br. 25 -  26

Ovih dana obavljen je  25-26. 
broj lista »Prvi koraci« što ga 
uređuju i izdaju učenici IV  os
novne škole u Šibeniku. Ovim 
brojem list je ušao u osmu go
dinu svoga izlaženja. To je 
nema sumnje, primjer kojeg bi 
trebale slijediti i- druge šiben- 
skd škole prvog stupnja.

Na 22 stranice lista »Prvi ko
raci« tiskano je tridesetak lite
rarnih- f  likovnih priloga. Pjes
mama su zastupljeni ovi učeni
ci: Vjera Žurić, Rosalina Davi- 
dović. Nada Jurič, Katica Bad- 
žim, Jasminka Žonja, Maja De- 
ković, Jadranka Biga i Robert 
Jakovljević. Prozne priloge dali 
su: Loredana Baranović, Lidija 
Kolombo, Slađana Štrkalj, An
te Zorić, Biserka Dejanotnć, Sta- 
menka Livić, Marija Baica, Đur
đa Prgin, Lovorka Lambaša i 
Radoslav šprljan. (B )



- poduzeće za 
gospodarenje stambenim 
zgradama u prvoj godini 
poslovanja

I OSNIVANJE I  REGISTRACIJA PODUZEĆA
\ ' i '

Skupština općine Šibenik na 29. zajedničkoj sjednici Op
ćinskog vijeća. Privrednog, Prosvjglno-kidlurnog i Socijalno- 
■zdravstvenog vijeća, dana 22. X I I  1965. goditie, osnovala je 
poduzeće.
I Osim Skupštine općine Šibenik, još 55 radnih orga}iizaći- 
ja i ustanova osnivači su ovog poduzeća.

Poduzeće je registrirano kod Okružnog privrednog suda 
u Splitu 24. I I I  1966. godine.

j l  DJELATNOST PODUZEĆA

a) vodi brigu o pravilnom korištenju i održavanju stam
benog i poslovnog fonda, koji mu je predat na upravljanje, i

b) proširuje materijalne osnove stambene privrede.

I I I  ORGANI UPRAVLJ.ANJA

Prema zakonskim pi'opisima i Statutu, poduzeće ima sli
jedeće organe upravljanja:

—  radnu zajednicu u širem sastavu,
— radnu zajednicu u užem sastavu i
—  upravni odbor
Navedeni organi upravljanja sastali su se u toku godine 

ina 16. redovnih sjednica i usvojili kao primarno Statut po- 
'đuzeća. Pravilnik o raspodjeli dohotka. Pravilnik o raspodjeli 
ipsobnih dohodaka, predračun prihoda i rashoda, zatim su 
‘pretresli periodične obračune i ostala pitanja za normalno 
poslovanje poduzeća. Na svim zasjedanjima u prosjeku je 
bilo prisutno 91 posto članova organa upravljanja.

IV  BROJNO STANJE UPOSLENIH

Prema brojnom stanju na dan 31. X I I  1966. godine, u 
poduzeću je zaposleno s punim radnim vremenom 14 rad- 
nikd, i to:

— visokokvalificiranih 4
—  sa srednjom stručnom spremom 8
—  sa nižom stručnom spremom 2

i  prosječnim radnim stažom od 13 godina.

V  KUĆNI SAVJETI

Suradnja sa stanarima, tj. sa nosiocima stanarskog prava, 
uspostavljena je putem kučnog savjeta. Zatraženo je da sve 
zgrade koje su unijete u fond ovog poduzeča — imaju svoj 
kućni savjet. Po tome je postignuto — da 95 pošto zgrada ima. 
svoj kućni savjet. U onim zgradama u kojima to nije postig
nuto, razlog leži u netrpeljivosti među stanarima. Takvo sta
nje je uglavnom u starim zgradamar, s malim brojem stanara.

Takve zgrade čine ovom poduzeću najveću teškoću. Uve
den je sistem da se cjelokupno poslovanje vrši putem kućnog 
savjeta. Uspostavljen je način da putem blokova — zahtjev- 
nica — kućni savjeti traže od poduzeća popravke ili zamjene, 
i  da se o takvim zahtjevnicama, snabdjevenim pečatom kuć
nog savjeta, te potpisom predsjednika ili njegova zamjenika, 
raspravlja u poduzeću. Tehnička služba poduzeća u 80 posto 
slučajeve! sva ta pitanja rješava u roku od 24 sata. Tada se 
naručuju popravci ili zamjene, kako u pogledu investicija, 
tako i u pogledu tekučeg održavanja. Zahtjevi od strane izvo
đača za popravke ili zamjene dostavljaju se u prepisu kućnom

savjetu, kako bi bio upoznat da li se po njegovoj zahtjevnici 
zaista i postupilo. U protivnom, kućni savjet može interveni
rati ukoliko izvođač nije odmah uklonio nedostatke, izvršio 
popravak ili zamjenu. Uočeno je, )tieđutim, da kućni savjeti 
direktno ne urgiraju kod izvođača, već zahtijevaju da podu
zeće intervenira.

V I  VELIČINA STAMBENOG PODUZEĆA

Poduzeće je 31. X I I  1966. godine imalo u svome sastavu:
— stanova ■ 3.214
— poslovnih prostorija 250
— garaža 34
Cjelokupna vrijednost stambenog i poslovnog fonda na

kon revalorizacije iznosi:
— stambeni N. din 110,469.425,50
— poslovni N. din 13,230.224
— garaže N. din 234.873

Ukupno N. din. 123,934.522,50
Od navedenog fonda rebalansiranim planom trebalo je 

bez prelaznih sredstava iz 1965. godine ostvariti:
a) najamninom i zakupninom N. din 2,677.255,94
b) subvencijom N. din 2,338.473,21
ukupno najamnina plus zakupnina
plus subvencija N. din 5,015.729,15
Na- temelju tih prihoda, prema Odluci Skupštine općine

Šibenik o rokovima amortizacije, normativima tekućeg i inve
sticionog održavanja, te troškovima poslovanja i fondova, 
ostvarilo bi se:

a) za amortizaciju N. din 2,503.997,42
b) za invest. održavanje N. din 1,339.866,22
c) za tekuće održavanje N. din 628.074,81
d) za troškove poslovanja i fondove N. din 485.216,85
Po strukturi se može utvrditi da je 40 posto fonda star

1 trošan, izgrađen prije I I  svjetskog rata, a ostatak poslije 
rata, tj. od 1964. godine do danas.

Međutim, i stambeni fond izgrađen poslije rata preuzet 
je u dosta trošnom stanju, osim zgrada vojno-stambepog 
fonda, koji je za nekoliko poena bolje održan. Iz toga razloga, 
odmah po preuzinianju zgrada, postavljeni su zahtjevi za ve
ćim i srednjim popravcima, i dok se uhodala novoosnovana 
organizacija, taj pritisak je popustio i sada konstantno dolaze 
ravnomjerna traženja za sve moguće popravke.

U 1966. godini izvršeni su slijedeći radovi:
— generalni popravak krovišta i pokrova na 16 zgrada
— radovi u toku na 8 zgrada
— djelomični popravak krova i pokrova na 13 zgrada
— radovi u toku na 12 zgrada
— generalni popravak vanjske stolarije sa bojadisanjem 

na 43 zgrade
— radovi u toku na 26 zgrada
— potpuna izmjena električne instalacije na 12 zgrada
— radovi u toku na 8 zgrada
— dobava novih sanit. ‘uređaja na 27 zgrada
— radovi u toku na 4 zgrade
Obim tih radova bio bi znatno veći da u jesenskim mje

secima nisu bila .dugotrajna kišovita vremena. Nakon toga 
abnormalno dugog kišovitog perioda nastupio je jak pritisak 
na poduzeće radi većih popravaka krovišta i pokrova.

V I I  TEKUĆE ODRŽAVANJE

O toj problematici radilo se prema zahtjevima kućnih 
savjeta, pa je računovodstvena služba poduzeća već u svibnju 
bila ažurna, te se tačrio znalo kojim iznosom raspolaže poje
dini kućni savjet, kako sa prenijetim sredstvima iz 1965. go
dine, tako i sa prilivom sredstava za tekuću godinu. U toku 
godine na mnogim zgradama izvršeni su znatni radovi, i to 
uglavnom bojadisanje stepeništa, instaliranje rasvjete i auto
mata u stepeništu. Bilo je i drugih radova, kao što su poprav
ci na ulaznim vratima, ostaklenje podrumskih prostorija, u- 
ređivanje praonica, drvarnica i si. Iako je kućnim savjetima 
uručena štampana knjižica o problematici tekućeg održava
nja, ipak su im još uvijek mnoge stvari ostale potpuno ne
poznate.

V I I I  NADSTOJNIĆKA SLUŽBA

U samo šest zgrada uvedena je nadstojnička služba sa 
kućepaziteljem u stalnom radnoni odnosu. To sli uglavnom 
zgrade s preko 100 stanara, s liftovima i hidoforskim uređa
jem. Nekoliko zgrada ima honorarne kućepazilelje, koji nisu 
kvalificirani radnici. Oni uglavnom vode račjina o tome da 
se eventualni nedostaci i kvarovi što prije otklone. Nadstoj
nici u punom radnom odnosu, osim u jednom slučaju, imaju 
i stan u zgradi. Prema Odluci Skupštine općine Šibenik, u 
svakoj zgradi s preko 40 stanoVa — mora djelovati nadstoj
nik. Ta se odluka poštuje u novogradnjama s preko 40 sta
nova, te je već kod projektiranja zgrade jedan stan određen 
'za kuće pazit el ja. Ta se investicija ravnomjerno podijeli na 
sve stanove. Među'tim, bilo je slučajeva da se želi popunili 
radno mjesto nadstojnika u takvoj zgradi, ali investitor — 
osnivač, ne respektirajući Odluku Skupštine općine — dodje
ljuje stan kome želi.

r x  PROGRAMIRANJE TEKUĆEG I  INVESTICIONOG  
ODRŽAVANJA

U prvoj godini djelovanja ovog poduzeća nije bilo mogu
će odmah pristupiti programiranju radova, jer je proces pre
uzimanja cjelokupnog stambenog i poslovnog fonda iziskivao 
od aparata poduzeća toliko -zamašan posao — da se uz re
dovno održavanje nije moglo izraditi te programe za 1966. go
dinu. Međutim, za 1967. godinu, već smo u prošloj godini 
uputili svim kućnim savjetima cirkulare, s tim da u najgrub
ljim crtama označe radove koji bi se trebali obaviti u 1967. 
godini, kako po investicionom, tako i po tekučem održava
nju. Na žalost, do danas se ni 30 posto kućnih savjeta nije 
odazvalo ovom pozivu. Ponovno traženje samo će odugovla
čiti izradu cjelokupnog programa.

X REPRODUKCIJA STAMBENOG I  POSLOVNOG 
PROSTORA

U prvoj godini poslovanja-nije bilo moguče vršiti prošire
nu reprodukciju, jer se ona vrši iz fondovskih sredstava. 
Logično je da se fondovi stvaraju po završnom računu i po- 
dtizeče je u 1966. godini izvršilo sve pripreme za proširenu 
reprodukciju, a završni račun je pokazao koliko će se sred
stava odvojiti za tu namjenu.

X I  ORGANIZACIJA STAMBENE IZGRADNJE ZA TRŽIŠTE

U 1966. godini izrađen je plan razvoja stambene izgradnje. 
Da bi se taj plan unificirao, stvorena je poslovna grupacija u 
koju su, pored ovog poduzeća, uključena dva građevna podu
zeća i projektna organizacija. Naknadno u grupaciju treba 
uključiti još i Jadransku banku. Općinski fond za uređenje 
građevinskog zemljišta, »Elektrii«, »Vodovod i kanalizaciju«, 
te poduzeće »Kamenar«.

Plan do kraja 1972. godine predviđa izgradnju 825 sta
nova u vrijednosti od N. din 60,000.000. Taj je plan dosta 
skroman i njegova realizacija mogla bi uslijediti ukoliko bu
de discipline, kako kod partnera unutar grupacije, tako i kod 
Općine Šibenik, koja je na taj plan u principu dala svoju 
suglasnost i punu podršku.

Rezime cjelokupnog poslovanja poduzeća u protekloj go
dini može se ocijenili kao probni pogon jedne organizacije. 
Treba istaći da period od 12 mjeseci ne može dati jasnu 
sliku i tačne podatke o novoosnovanom poduzeću, a specijal
no o ovakvom, gdje ne postoji iskustvo i duža praksa. For
miranje stambenih poduzeća, međutim, nije prihvaćeno sa 
simpatijom, kao ni stambena reforma. Mišljenja koja se če
sto čuju po svim forumima i skupovima, da ta poduzeča 
uzurpiraju prava kućnih savjeta i da »jedu« stanarinu, samo 
je odraz toga nepovoljnog prihvaćanja novog sistema u stam
benoj privredi. Međutim, objektivno gledajući, stambena re
forma i stambena poduzeća u- veoma kratkom vremenu su 
postigla vidne rezultate. Neosporiva je činjenica da je prijaš
nji sistein bio loš i da je doveo do propadanja stambenog 
fonda.

Prijašnji kućni savjeti učahurili su se isključivo u svoj 
objekt, nemilosrdno trošili sredstva, samo da ne bi ispomagali 
druge zgrade. Takav sistem davao je mogućnost nenamjen
skog trošenja sredstava, pa su članovi kučnih savjeta prvo 
uređivali svoje stanove, ne vodeći brigu o krovovima, pokro
vima, zajedničkim prostorijama, vanjskim dijelovima i si. Baš 
iz tih razloga stambena reforma i sistem stambenih poduze
ća imaju danas kvalitetniju i humaniju bazu — da novi stam
beni fond pomaže stari i dotrajali.

Ima niz pitanja koja još nisu potpuno raSčišćena, ali će 
se u narednom periodu mnogi problemi riješiti. Uz objektivne 
primjedbe i kvalitetno usmjeravanje rada stambenog podu
zeća, mogu se sa uspjehom ostvariti intencije stambene' re
forme.

Šibenik, 10. I I  1967. godine.

Direktor:

Hugo Reich, viši grad. tehničar v. r.



TRENEROM ŠI-PET MINUTA SA ZVONKO.M TEDLINGO.M,
BENSKOG DRUGOLIGASA

„Maribor" je nedostižan...
Još desetak dana dijeli nas od početka proljetnog dijela 

prvenstva u nogometnim iigama. Momčadi se pripremaju, odi
gravaju prijateljske susrete, isprobavaju snage. Takav je slučaj 
i sa predstavnikom našeg grada u drugoligaškom »pogonu«. O 
pripremama i izgledima »Šibenika« poveli smo razgovor s tre
nerom ZVONKOM TEDLINGOM.

Da Ii ste zadovoljni dosa
dašnjim tokom priprema?

— Pa, mislim da smo uglav
nom realizirali glavninu naših 
planova. Treniramo sada dva 
puta tjedno, a odigrali smo i ne
koliko jakih prijateljskih utak
mica. S »Partizanom« me igra 
uglavnom zadovoljila, ali ne i 
ona što su je momci pružili u 
susretu s ljubljanskim prvoliga
šem. No, na obje utakmice iz
bilo je na vidjelo — da još nis
mo sasvim spremni. U preosta
lim danima priprema nastojat 
ćemo ukloniti uočene slabosti.

Zanimalo bi nas kako se u 
ekipu uklopio novajlija 
Grubić i šta je s Bakma- 
zom?

— Grubić je mlad i perspekti
van igrač. U pripremnom raz
doblju igrao je dobro i mislim 
da je iskoristio šansu koju je 
dobio sticajem okolnosti. Mar
ljiv je, trudi se i ja se nadam 
da će i u prvenstvenim utakmi
cama dati sve od sebe. Što se 
tiče Bakmaza — njegova p>ovre- 
da još nije zaliječena i bojim 
se da će ekipa od njega imati 
koristi u ovom prvenstvu. Bak- 
maz je počeo veoma dobro, ali 
ga je ona nesretna ptovreda zau
stavila u naptretku. No, uvjeren 
sam da će najesen biti opet na 
raspolaganju stručnom štabu.

Nazire 11 se standardna 
ekipa?

—  Svaki igrač ima šansu da 
bude među 11 najboljih. Jer, 
igrat će uistinu najspremniji. 
Inače, na proljeće se ekipa neće 
mnogo razlikovati od one koja 
je u jesenskoj trci za bodovima 
osvojila veoma dobro četvrto 
mjesto. Bižaca, šuperba, Žaja, 
Marenci, Mlljević, Grgić, Gru-

SPORTSKI MOZAIK

Ovih dana u Rijeci se održava 
omladinsko momčadsko prven
stvo Jugoslavije u stolnom teni
su. Na prvenstvu učestvuje de
vet ženskih i četrnaest muških 
momčadi. U Rijeku je trebala ot
putovati i ekipa STK »Šibenika«. 
Međutim, zbog nedostatka finan
cijskih sredstava nastup je otka
zan.

Ekipu »Autotransporta«, koja 
se natječe u Općinskoj rukomet- 
noj ligi za muške, napustio je 
vratar Šarbalić. On je potpisao 
pristupnicu za momčad »Baga- 
ta« iz Zadra, koja se nalazi na 
drugom mjestu Dalmatinske ru- 
kometnc regije.

Prema nekim izvorima, centar
half šibenskog drugoligaša Boško 
Miljević, koji se ubraja u najbo
lje obrambene igrače Druge lige- 
-zapad, vjerovatno če već nakon 
ovogodišnjeg prvenstva zaigrati 
u jednom prt'oligaškom klubu iz 
Austrije.

Ekipa »Rudara« iz Siverića, 
prvaka jesenske etape u prven
stvu Nogometnog podsaveza Ši
benik, počela je sa intenzivnim 
pripremama za proljetni start. 
Svi igrači, pod vodstvom struč
nog trenera Šikića, marljivo tre
niraju. Samo ako se dogodi veli
ko iznenađenje, »Rudaru« bi mo
gao izmaći konačni trijumf.

(B)

bič, Aralica, Žepina, Marinič i 
Ninlć, uz Podruga, imaju najvi
še izgleda da obuku dres stan
dardnih igrača.

Kažite riječ-dvije o konač
nom plasmanu!

— Najvažnije je da zadrži
mo četvrto mjesto iz jesenske 
trke za bodovima. Imamo na 
proljeće povoljan raspored i mo
glo bi se dogoditi da se »popne- 
mo« i za koje mjesto više. Me
đutim, »Maribor« se već sada 
može smatrati prvoligašem. Do
bra je to ekipa, klub ne nagriza 
besparica, imaju sve — i logič
no je onda da mogu zauzeti 
vodeće mjesto.

Najveći problem našega 
kluba?

— Mi ne raspolažemo pomoć
nim igralištem. To nam u radu 
predstavlja i te kako veliku teš
koću. No, nadam se da ćemo u 
narednom prvenstvu i taj pro
blem skinuti s dnevnog reda.

(B )

PLIVANJE

95 Šibenik^^ se priprema
Ovogodišnja natjecatelj.ska sezona bit će za šibenske pli

vače »probni kamen« zrelosti nakon osiguranja vize u prvoligaš- 
ko društvo. Zbog toga su pripreme za ovogodišnju sezonu već 
započele. Nakon gostovanja u bazenu riječkog »Primorja«, pliva
či, plivačice, vaterpolisti i skakači u vodu PK »Šibenika« treni
raju dva puta tjedno ii dvoremi Metalurško-tehnološke škole.

Radi nekoliko grupa, zavisno 
od uzrasta, a treninzima na su
hom rukovode Velibor Baošić 
i Slobodan Klisović. Sadašnji 
treninzi u dvorani usmjereni su 
u prvom redu na vježbe izdr
žljivosti. Računa se da će to 
umnogome olakšati rad u vodi.

— Da li je prijedlog kluba, 
podnesen godišnjoj skupštini 
PUvačkog saveza Jugoslavije, u- 
svojen? — pitali smo delegata 
na skupštini Velibora Baošića.

— Na žalost, nije. Za naš pri
jedlog pokazalo je vidljiv inte
res čitav niz delegata. Međutim, 
skupština je sve materijale i 
tačke dnevnog- reda »slistila« 
na brzinu. Tako se ni o našem 
prijedlogu o povećanju broja 
klubova u plivačkim razredima 
od osam na deset nije zapravo 
podrobnije ni raspravljalo. Ina
če, sama skupština nije odgovo
rila na najaktuelnija i bolna 
pitanja našeg plivačkog sporta.

— Hoćete li učestvovati na 
zimskom prvenstvu države u 
plivanju? — obratili smo se 
Slobodanu Klisoviću.

Prijateljske nogometne utakmice
tokom čitavih 90 minuta ni jedan 
ozbiljniji udarac.

»Šibenik«: Bižaca, Šuperba, Ža
la, Marenci, Miljević, Grgić, Gru
bić, Aralica, Žepina, Marinić, Ni- 
nić. Sudac Dunkić iz Šibenika ni
je imao težak posao, premda je 
bilo oštrijih startova. Sudio je 
autoritativno i dobro. Vrijeme je 
bilo pogodno za igru.

(B )

ŠIBENIK — OLIMPIJA 0:3

U prijateljskoj nogometnoj u- 
takmici, koja je prošle srijede o- 
digrana na stadionu »Rade Kon- 
čara«, domaći drugoligaš sastao 
se sa »Olimpijom«, članom I li
ge. Bila je to šesta po redu utak
mica »Šibenika« u okviru pripre
ma za nastupajuće prvenstvo.

»Šibenik« je poražen sa 3:0 u 
susretu u kojem je ljubljanski 
tim bio terenski premoćan, naro
čito u drugom poluvremenu. Zgo
ditke su'postigli Zagore i Nikolić 
2. Sudio je Bašić pred oko 1.500 
gledalaca.

Po onome što je prikazao ši
benski drugoligaš, ne može se re
ći da je već sada spreman za na
redne prvenstvene okršaje. Biža
ca je na vratima pokazao veću si
gurnost od Višića, a među brani
čima Žaja je svojom požrtvov- 
nošćit i oštrinom stekao simpa
tije kod gledalaca. On će gotovo 
sigurno zauzeti mjesto lijevog 
braniča u momčadi. Trojica u 
srednjem redu djelovali su do
sta nehomogeno, izuzevši Maren
ci ja, koji je bio pokretljiviji. U 
navali gotovo nije bilo čovjeka 
koji je zadovoljio. Sva petorica 
igrala su ispod svojih mogućno
sti — bili su spori i neefikasni 
pred protivničkim vratima.

- ( j )

ŠIBENIK — BAGAT 4:0

Prošle nedjelje »Šibenik« je na 
svome igralištu, pred oko 150 gle
dalaca, ugostio zadarsku ekipu 
»Bagat«. Domaći su postigli če
tiri zgoditka, ali su imali prilike 
da postignu bar još toliko. Za
drani su igrali požrtvovno, ali je 
razlika u kvaliteti između njih i 
»Šibenika« bila očita, iako se do
maći igrači ni ovom prilikom ni
su mnogo zalagali.

Napadačka petorka šibenskog 
drugoligaša igrala je indoletno. 
Naročito je slab bio Ninić, koji 
se na ovoj utakmici tako reći ni
je ni vidio. Obrana je bila mnogo 
bolji dio momčadi, a to se po
sebno odnosi na marljivog Milje- 
vića i beskompromisnog Žaju. 
Vratar domaćih nije imao posla, 
jer na njegova vrata nije upućen

— Mislim da hoćemo. Među
tim, ekipa neće biti brojna. Za 
sada vas mogu obavijestiti da 
će na zimskom prvenstvu drža
ve, koje će se početkom trav
nja održati u Zagrebu, sigurno 
učestvovati Franko Stojnić i Si- 
niša Belamarić: Ići će još naj
više tri-četiri natjecatelja. (B )

RUKOMETNI KUP DALMACIJE

„RADNIK" 
U FINALU

U Vodicama je odigran polufi
nalni susret za Rukometni kup 
Dalmacije, u kojem su se sastali 
»Radnik« iz Vodica i »Bagat« iz 
Zadra. Domaći su priredili ugod
no iznenađenje, pobijedivši goste 
sa 19:18 (10:7).

Ovom pobjedom Vodičani su 
se plasirali u finale ovog natje
canja. Za protivnika će imati e- 
kipu »Splita« ili »Partizana« iz 
Trogira.

G. Juričev i V. Juričev bili su 
najbolji pojedinci polufinalnog 
susreta, koji je pred oko 200 gle
dalaca vodio Belamarić iz Šibe
nika.

»Radnik« je nastupio u ovom 
sastavu: Alfirev, G r^rev, Košić 
I 2, Košić II 2, Samohod, V. Juri
čev 5, G. Juričev 7, R. Juričev 3, 
Višić i Pelajić.

(J. L.)

JEDRENJE

Z a što  m iruju  
„Valova^  ̂ jedra?

u pitoresknom Docu, u lučici gdje su Šibenčani odvajkada 
naiazili koliko-toliko sigurno sklonište za svoje barke, danas 
miruje više stotina čamaca raznih veličina i starosti. Među nji
ma se izgubilo 1 ono desetak brodova iz plovnog parka jedrlli- 
čarskog društva »Val« — flotiia koju sačinjavaju: jedna stella, 
jedan krstaš 1 pet manjih brodova. Za društvo kao što je »Val« 
gotovo bijedna bilanca i najbolje svjedočanstvo da u klubu već 
duže vremena vlada — prava bonaca.

— Gdje su uzroci mrtvila, Sta 
je utjecalo na evidentno život î- 
renje i koji su razlozi stagnaci
je? — pitali smo predsjednika 
»Vala«, druga ANTU KELAVU.

— Sto nije bolje i da nismo 
aktivniji dio krivice leži i na 
nama u upravi. Međutim, pone
kad dobra volja nije dovoljan 
zalog dobrom radu. Vidite, itli 
smo nekada bili jak kolektiv, po
stizali smo uspjehe na regata
ma i državnim prvenstvima, a 
danas aktivne jedriličare može
te izbrojiti na prstima ruke. 
Mislim da bi bilo drukčije, 
mnogo bolje, da već čitavo de
setljeće ne kuburimo sa sred
stvima. Godišnje raspolažemo 
sa oko 300 tisuća starih dinara, 
a od toga dotacija ne izno.si ni 
trećinu. Brodovi su nam za ot
pad, ni jedan nije »mlađi« od

deset godina i s njima se ne mo
žemo pojaviti ni na jednoj oz
biljnijoj regati. Ali, kako situa
ciju da preokrenemo kad za na
bavku jednog iole vrijednog na
tjecateljskog broda treba — vi
še od 700 tisuća starih dinara.

No, ima izgleda da će »Val« u- 
skoro biti financijski jači. Nai
me, uprava kluba pregovara sa 
šibenskim »Putnikom«, tj. da 
»Val« preda na korištenje, jedan 
svoj brod »Putniku«, koji bi ga 
koristio za nautički turizam. Na 
taj način »Val« bi zaradio oko 
dva milijuna starih dinara, što 
bi omogućilo da klub nabavi 
dva kvalitetna suvremena bro
da. Da li će se ti planovi reali
zirati, znat će se uskoro. Bilo 
kako bilo, treba očekivati da 
»Valova« jledra prestanu miro
vati. (B )

IZ SSD »GIMNAZIJALAC«

GIMNAZlUM B 
na čelu tablice

Na turniru u malom nogome
tu za kup »Gimnazijalca« učest
vuju četiri ekipe, sa po dva sa
stava. Nakon trećeg kola vodi 
B ekipa »Gimnćiziuma«, ispred 
A ekipe »Olimpa«, iako su svih 
šest bodova osvojile obje ekipe.

U dosadašnjih 12 utakmica 
bilo je nekoliko vrlo zanimljivih 
borbi i iznenađenja. Favorit tak
mičenja, »»Ginmazium« A, izgu
bio je neočekivano susret od 
»Univerzala« B, čime su mu šan
se za osvajanje prvog mjesta 
znatno smanjene. Istu sudbinu 
je tek u posljednjoj minuti iz
bjegao tim »Olimp« A u susretu 
sa »Univerzalom«. Ugodno izne
nađenje predstavljaju igre eki

pe »Gimnazium« B, sastavljene 
od košarkaša i odbojkaša Gim
nazije.

Od pojedinaca najviše su pK>- 
kazali Skočić, Škarica, Cmoga- 
ća, Vujić, Ninić, Šare, Blažević 
i Popović. Suđenje je bilo vrlo 
dobro, bez ijednog prigovora. 
Nakon tri kola tablica ima sli
jedeći izgled:

Gimnazium B 
Olimp A 
Gimnazium A 
Mladost A 
Mladost B 
Univerzal A . 
Uni verzal B 
Olimp B

3 0 0  47:28 6 
3 0 0 36:26 6
2 0 1 47:41 4 
1 0 2 34:28 2 
1 0 2 28:29 2 
1 0 2 35:39 2 
1 0 2 39:45 2
0 0 3  10:41 0

IZ KOMUNALNOG ZAVODA ZA SOCIJALNO OSIGURANJE

OBAVIJEST
Obaviještavaju se korisnici dodatka na djecu da se od 1. I I I  

1967. primjenjuju novi propisi o dodatku na djecu (Narodne no
vine broj 5/67). Zbog toga se sa 28. I I  1967. obustavlja isplata do
datka na djecu svim dosadašnjim korisnicima dodatka.

Zavodi će ćlonositi nova rješenja na temelju nove dokumenta
cije koja će se ovih dana prikupljati preko radnih organizacija, 
a za uživaoce mirovina preko njihovih udruženja.

Komisija za zasnivanje i otkazivanje radnog odnosa 
»Primoštena«, privrednog poduzeća iz Primoštena

Oglašava
slobodno radno mjesto 

ZA Č E TIR I KUVARA 

Uvjeti: —

— najmanje stručna sprema kvalificiranog kuvara i
—  najmanje pet godina prakse na poslovima kvalificiranog 

kuvara.

Obavezan je  dvomjesečni probni rad.
Rok za podnošenje prijava po ovom oglasu je  10. I I I  1967, 
godine.

Osobni dohodak prema Pravilniku o raspodjeli osobnih 
dohodaka.
Molbe s opisom dosadašnjeg rada i kratkom biografijom  
dostaviti Kom isiji za zasnivanje i otkazivanje radnog odnosa 
u poduzeću.

DALMACIJATURIST —  filija la  Šibenik 

raspisuje

IVatječaj
za novootvoreno radno mjesto službenika
KOMERCIJALNE OPERATIVE

uvjeti:
kandidat treba da ima najmanje srednju stručnu spremu, 
da pozna najmanje dva svjetska jezika (prvenstveno engleski 
i njemački).

Molbe dostaviti u roku od 15 dana od dana 
objavljivanja u '»šibenskom  listu«.

O D  S R IJ E D E  
D O  S R IJ E D E

KINEMATOGRAFI

»ŠIBENIK«: premijera ameri
čkog filma — VISOKO DRU
ŠTVO — (do 22. I I )  Premije
ra fancuskog filma — ANĐE
LI KA, MAJKA ANĐELA — 
(23—28. II )

»20. APRILA«: premijera meksi
čkog filma — VRATI SE IZ 
MEKSIKA — (do 22. II ) 
Premijera engleskog filma — 
TRI ŠEŠIRA ZA LIZ — (23 
—26. II )
Premijera domaćeg filma — 
SAN — (27—28. II )

»TESLA« američki film — J.ACI 
OD SU\VE — (do 23. II) 
Američki film — ČETVORI
CA ZA TEKSAS — (24—26. 
I I )  Jugoslavenska kinoteka

prikazuje američki film — 
OBRAČUN U PODZEMLJU 
— (27—28. II )

DEŽURNE LJEKARNE

Do 24. II — Varoš — Ulica brat
stva i jedinstva.

Od 25. II do 3. II I  — Centralna 
— Ulica Borisa Kidriča.

ROĐENI

Damir, Ivana i Ankice Banjav- 
čić; Zoran, Ante i Marije Žo- 
nja; Vinko, Ante i Olge Celić; 
Šaša, Milivoja i Marte Štrbac: 
Željko, Frane i Matije Mrdeža; 
Sandra, Ivana i Marije Jadrov; 
Zvonko, Venceslava i Tereze 
Mučalo; Đuro, .Mirka i Ružice 
Đujić; Ivica, Ante i Marije Miš- 
ković; Josip, Tomislava i Neveli
ke Copič; Sanja, St jepana i Luče 
Vukoja; Milivoj, Petra i Mladenka 
Zrilić; Auror, Ante i Blaženke 
Friganović; Dušanka, Gojka i 
Mileve Dobrić; Zorica, Drage i

Anke Petrović; Anita, Dane i 
Darinke Knežević; Dejan, Ante 
i Nastje Petković; Nataša, Fra
ne i Manije Jurić; Goran, Stan
ka i Marije Grbelja; Damir, Pa
ška i Marije Gašperov; Alen, 
Tomislava i Rajne Marković; 
Zoran, Mihovila i Danice Tomić; 
Damir, Jose i Dume Rončivić; 
Milena, Momčila i Filipe Despo- 
tović; Željko, Mije i Vojane 
Vukorepa; Dragomila, Todora i 
Duke Jerković; Krešimir, Biser
ka i Mihovilke Pelajić; Ružica, 
Huberta i Marije Sprljan; Ojda- 
na, Jcrka i Marije Krečak; 
Sandra, Mira i Nataše Severdi- 
ja; Irena, Josipa i Josipe Mili- 
ša; Irena, Svetimira i Ruže 
Mandić; Mladen, Križana i Slav- 
kc Marinov; Sandra, Nike i Ra- 
dojke Slavica; Davor, Dane i Ja
nje Koštan; Davorka, Sime i 
Ane Benković; Željko, Jose i Mi
leve Deljac; Ineska, Ante i Mil- 
ke Mihailjević; Ante, Josipa i 
Marije Catlak; Ojdana, Marka i 
Stane Ramadža; Jagoda, Jure 
i Antice Bakula.

VJENČANI

Ive Badžim i Roka Mi jat; Din
ko Jelovčić i Dušanka Petrović.

UMRLI

Rosanda Pelaić, 19 godina; 
Stipe lijadica, 58 godina; Mati- 
ja Antulov, stara 84 godine; 
Frana Garma, stara 79 godina; 
Stana Baljkas, stara 60 godina; 
Ana Junaković, stara 86 godina; 
Spiro Iljadica-Rapo, star 77 godi
na i Đuro Denić, star 82 godine.

SAOBRAĆAJNE VEZE 

VLAKOVI

ZA ZAGREB u 9.45, 19.04 (pri
jelaz u Perkoviću — preko 
Like) i 22.42 sati (preko Bos
ne — direktna kola).
ZA BEOGRAD u 19.04 sati (di
rektna kola).
ZA SPLIT u 3.11, 6.51, 14.49, 
19.04 i 22.42 sati.

ZA KN IN  u 6,31, 9.49, 14.49, 
19.04 i 22,42 sati.

BRODOVI

RIJEKA — DUBROVNIK 
(brza)
dolazak iz Rijeke četvrtkom 
u 3.25 sati,
odlazak za Rijeku nedjeljom 
u 21.35 sati (vrijedi do 18. o- 
žujka 1967. godine).

AUTOBUSI

ZA ZAGREB u 19 sati (preko 
Rijeke).
ZA DUBROVNIK u 5.15, 9.30 
i 11.30 sati
ZA RIJEKU u 5.45, 7.45, 9.15, 
9.45, 10.15, 13, 14.30, 16.30, 19, 
22 i 23.30 sati.
ZA SPLIT u 5.15, 6, 6.30, 7,
7.30, 8, 8.30, 9.30, 10, 10.30, 11.
11.30, 12, 12.30, 1330, 14, 14.45, 
16, 17, 17.15, 18.15, 18.30, 2030 
i 23.15 sati.

»ŠIBENSKI LIST«
Izdaje i štampa: Novinsko izda

vačko poduzeće »Štampa« 
Šibenik

Direktor: MIRKO KNEŽEVIĆ 

List uređuje redakcijski kolegij

— Glavni i odgovorni urednik —
JOSIP GRBELJA

Uredništvo: Šibenik — Ulica Pe
tra Grubišića 3 — Telefon ured
ništva 25-62' — Rukopisi se ne 
vraćaju.

— -Mjesečna pretplata za SFRJ 
200 (2) dinara, za inozemstvo 400 
(4) dinara — Tekući račun: 
Služba društvenog knjigovod
stva — filijala Šibenik 346-1-8 — 
Telefon štamparije 22-28 i 29-53.

Materi:
MIRKO GRCIC 

ANTE VUKICEVIĆ


